

ພິພິພຣະບາງ



ກະຊວງສຶກສາທິການ, ສິລປາກອນ ກິລາແລະຍຸວະຊົນ

25-08/158

ພິນພຣະບາງ

ກວດແກ້ ແລະ ຈັດພິມ

ໂດຍ

ທ່ານ ທ່ານ ທ່ານ

ພິມ ພິມ ພິມ

ເລກທີ ໑໒

x

x x

ວຽງຈັນ, ທ່ານ ທ່ານ ທ່ານ, ໑໙໖໙.

1/6 ພະຍາຍາມ
ຂໍອະນຸຍາດ/ຄວບ

ພິມ ພຣະບາງ

ນະໂມຕຕສະ ຄູ ສິສັວສະດີ ອັນນິ ຈັກກາວຕຳນານ ນິທານອັນຕັ້ງວັດ
ແກວ ແຕ່ປະດິມທິວທິ ທັນນ . ໃນເມື່ອພຍາຟ້າງຸ່ມ ຕົວແຂວອອກ ແຕ່
ໃນທອງແມ່ ມີນີ ເຫຼັ້ມນັ້ນ ເສນາອາມາດຣາຊນຸນຕຣີ ທັງຫຼາຍວ່າເປັນ
ຄົນເຂັດ ຄົນຂວາງ ວ່າດັງນັ້ນແລ້ວ ເອົາໄປໃສ່ແຜ່ໄຫຼເສັ້ນ ໄປຮອດ-
ທາ ມະຫາປາສະມັນເຈົ້າ ພຣະອົງຈິງຖານເຂົ້າທັງຫຼາຍ ອັນໄປດອມ
ນັ້ນ ຮູ້ເຫດການທັງມວນແຈງແລ້ວ ພຣະນະທາເຖຣາເຈົ້າ ຈິງເອົາເຂົາ
ທັງມວນ ເມື່ອຢູ່ດອມທັນນ . ເທິງນານໄປ ພຍາອິນຊະຍັດນະຄອນຫຼວງ
ຮູ້ຂ້າວວ່າ ພຣະໂດລຸກເຈົ້າຊຽງດົງ ຊຽງທອງ ວ່າດັງນັ້ນ ພຍານະຄອນ
ຈິງໂຫນາຂໍເອົານຳ ພຣະນະທາປາສະມັນເຈົ້າ ເມື່ອລຽງໄວ້ເປັນລຸກ-
ເມື່ອທ້າວໂທຽນາ ໄດ້ ໑໖ ປີ ກໍເອົາລຸກສາວແຫ່ງຕົນ ຜູ້ຊື່ວ່າ ນາງ
ແກວລອດຟານນ ໃຫ້ເປັນເມັງ . ແຕ່ນັ້ນໄປພາຍໜ້າ ພຍາອິນຊະຍັດ
ນະຄອນຫຼວງເຈົ້າ ຈິງຍົກເອົາຣິພິນ ໂຫນາສເວີຍຣາຊສິມບັດ ໃນຊຽງ
ດົງ ຊຽງທອງ ກັບທັງນາງແກວລອດຟາ ນາເປັນມະເຫສີ ຊື່ວ່າ ນາງ
ເທພາຕະນະວິຊິຕະມະຫິທິປະຕິ ຣາຊເທວິສິອນທະຍັດ ຣາຊບຸດຕຣີນັ້ນ-
ເອົາບ້ານເມືອງທັງມວນໄດ້ແລ້ວ ນາສເວີຍຣາຊສິມບັດ ທີ່ຊຽງດົງຊຽງ
ທອງ ທັນນ . ຍາມນັ້ນ ສາສນາໃນເມືອງລ້ານຊ້າງ ກໍລິຊາປາກົດໄປ
ຮູ້ເຮືອງຫຼາຍ ທຸກແຫ່ງທັນ ພຍາກັບນາງແກວລອດຟາ ຈິງໄຫ້ໄປຂໍ-
ເອົາສາສນາ ດອມພຸດທະ ທັນນະຄອນຫຼວງພັນ ເປັນຕົ້ນວ່າ ພຣະບາງເຈົ້າ

1. the name of the venerable.

2. In 1837 pay the homage to the Enlightened one

ກັບນະຫາປາສະມັນເຈົ້າ ຜູ້ລຽງຕົນໄຫຍມານັ້ນ . ເມື່ອນັ້ນ ພຍາອິນ
 ຖະປັດ ນະຄອນຫຼວງ ຈົງໄຫຍຣະນະຫາປາສະມັນ ທັງສອງພັນອງ-
 ອັນນີ້ ຫາກແນວເຊື້ອຊາດ ອິນຖະປັດນະຄອນຫຼວງ ນະຫາພະລະກາງ
 ເຈົ້າ ຕົນພີ ກັບທັງພຣະນະຫາ ເທພະລະກາງເຈົ້າ ຕົນທັງນະຫາ
 ນິນປັນຍາເຈົ້າ ທັງສາມຕົນນີ້ ຫາກເປັນເຊື້ອຊາດ ເມື່ອລະກາງທີ່
 ພູມມາ ກັບທັງພຣະບາງເຈົ້າ ແຕ່ລະກາງທຸກພັນ ພຣະນະຫາເຖຣະເຈົ້າ
 ທັງ ໕ ຕົນນີ້ ຮູ້ກັນ ມີປັນຍານັກ ຮູ້ໂດຍະພັດກທັງ ໓ ຈົບເພດພາຍ-
 ນອກ ເປັນຕົ້ນວ່າ ທຸຣາຊາຕາທັງນວນ ກັບທັງພິກຂຸເຖົ້າ ມາດອນ
 ໕ ຕົນ ຈົວເນນ ໔ ຕົນ ມີພຣະນະປາສະມັນເຈົ້າ . ພຣະນະຫາເທ
 ພະລະກາງເຈົ້າ ເປັນປະທານ ຫັນແລ ຄົນພາຍນອກ ອັນເປັນຍາຕິພິ
 ນອງ ພຣະ ທັງ ໕ ມາດອນ ແຕ່ເມື່ອງນະຄອນຫຼວງພູມ ນາຍສາຣະ
 ນະຄອນຊຸມນົງ ນາຍຊຽງເພົາຊຸມນົງ ອາຈານຍານະນິອຍຊຸມນົງອາ
 ຈານ ທັມມະຈຸງວາຊຸມນົງ ອາຈານ ສຸເມທາຊຸມນົງ ນາຍສຸເພຊຸມ-
 ນົງ ນາຍຣາຫຸນຊຸມນົງ ນາຍໂພທາຊຸມນົງ . ເຂົາທັງຫຼາຍຜູ້ນີ້ ໕
 ຮອຍຄົວ ຫາກເປັນຍາດ ພຣະທັງ ໕ ຕົນ ພຍານະຄອນຫຼວງເຈົ້າໃຫ້
 ມາດອນ ຄົນອນ . ພຍານະຄອນຫຼວງ ໃຫ້ມາດອນກັບນາງແກວລອດ
 ຟ້ານັ້ນ ຄືວ່າ ນິຣະສິງຄຸນນົງ ນິຣະສານຊຸມນົງ ນິຣະນະຣາຍຊຸມ
 ນົງ ນິຣະເດດຊຸມນົງ ເຂົາເຈົ້າທັງສີ່ຄົນນີ້ ຮູ້ກັນກັບຈົບເພດ ສາຕະ
 ສິນ ມີນິດນີ ຊາງຄວັດ ຊາງລາຍ ຊາງແຕມ ຊາງຂຽນ ຊາງຫຸພຸທຮູບ

2 Mahalangka
 3 Non Buddhist Teaching

ເຈົ້າອົງລ້ານ ອົງແສນ ຈົບເພດທັງນວນ ມີຊຸມພັນອົງ ເຂົ້າເຈົ້າມາ
 ດອນ ມີຄົນພັນນົງ ຊຸມນິທາກກັບແນນິນ ນາງແກວລອດຟ້າທັງນວນອັນ
 ມາດອນນິຣະສິງ ນິຣະສານ ນິຣະຣາຍ ນິຣະເດດ ທັງແນນິນ ນາງ
 ແກວລອດຟ້າ ອັນນີ້ເປັນຄົນຫຼວງ ອັນພຍານະຄອນ ໃຫ້ມາໂລມນາງ-
 ແກວລອດຟ້າ ພຍານະຄອນຫຼວງເຈົ້າ ໃຫ້ເອົາພຣະບາງເຈົ້າ ກັບຄົນ
 ທັງຫຼາຍ ອອກມາໂດຍະພັດກທັງສາມ ກັບທັງຄົນທັງນວນມາພອມພຣະ
 ນະຫາສະມັນຕະເຈົ້າ ທັງພອມພຣະນະຫາເທພະລະກາງເຖົ້າ ຄົນວ່າ
 ພຣະເຈົ້າພັນອົງ ມາຮອດວຽງຈັນ ຢູ່ຫັ້ນ ກຸ ວັນ ກໍເອົາພຣະບາງກັບ
 ທັງຄົນອອກມາທາງບົກ ຮອດວຽງຈັນຄຳຫັ້ນ ແລ້ວພຣະບາງເຈົ້າກໍບໍ່-
 ໂດນາ ເຫດວ່າ ຍິກຍໍສົງໂດກໍບໍ່ໄດ້ ຈົງຖອດສາກວ່າ ພຣະບາງເຈົ້າ
 ຢູ່ຫັ້ນກອນ ກໍຈົງໄຫວພຣະບາງເຈົ້າ ເມື່ອນັ້ນ ພຣະນະຫາປາສະ
 ມັນເຈົ້າ ກໍເອົາພູມຂັນມາທາງບົກ ຄົນວ່າຮອດພູມນົງເມື່ອງຫັ້ນ ພຍາ
 ຟ້າ ກັບນາງແກວລອດຟ້າ ກໍໄປລັບໄປໂຈມເອົາພຣະເຈົ້າພັນອົງ ມາ
 ຕັ້ງຢູ່ຫັ້ນ ຊື່ວ່າ ມາເຂົ້າຈາວຫັນແລ ຈົງເອົາຕຳນານ ແຕ່ເມື່ອງ-
 ອິນຖະປັດນະຄອນຫຼວງ ມາອານາໄຫຍທັງຫຼາຍຟັງວ່າ ເມື່ອງຊາວ-
 ລ້ານຊາງນີ້ ແຕ່ເຈົ້າຣະສິມາຂອດຫຼັກສິມາໄວເບື້ອງເໜືອ ເອົາພູຊາງ
 ນັ້ນເປັນນິມັດ ກຳຕຳວັນອອກ ເອົາພູຊາງເປັນນິມັດ ຫຳກາງເມື່ອງ
 ເອົາພູເຂົາກາເປັນນິມັດ ກຳຫຼັກຂັນ ເອົາພູຊາງເປັນນິມັດ ຈົງໂຕຊື່-
 ວ່າ ເມື່ອງລ້ານຊາງ ອັນຊື່ວ່າ ເມື່ອງລາວນີ້ ຄົນທັງຫຼາຍອັນມາ-

ເປັນເຈົ້າເມືອງແຕກອັນນັ້ນ ອອກໃນພາກນ້ຳເຕົ້າປຸງ ມາເປັນທາວ
 ເປັນພຍາ ອັນເຂົ້າວາທາວຂຸມລຸ່ມນັ້ນ ຈົ່ງໂດຊົ່ວາ ລາວ ເມື່ອນັ້ນມາ
 ອັນວ່າ ລາວນັ້ນ ບາຊີອະຖະ ແປວ່າ ພາກນ້ຳເຕົ້າປຸງ ຫຼືອ ເສັງ
 ພັນ ຫາກເປັນວ່າລາວ ອັນວ່າ ຄົນທັງຫຼາຍ ອັນເກີດໃນພາກນ້ຳ-
 ເຕົ້າປຸງນັ້ນ ດວຍອະຖະວ່າ ທະຣະຊັງລະວະຕິຕິ ລາກຸໂຍ ວັນນິ
 ຖະໂຣໂລ ອັນວ່າ ພາກເຄືອໄມ່ອັນໃດ ລະວະຕິລຸນາຕິ ກຸ່ງເສັງ
 ທະຣະຊັງຍັງອັນຮອນ ອິຕິສມາ ຕັງວັນລິຖະລັງ ອັນວ່າ ພາກເຄືອ
 ໄມ່ອັນນັ້ນ ລາວ ມານະຊົ່ວາ ກັດຕຸຣຸປະກັດຕຸສາດ ໂດພາກນ້ຳເຕົ້າ
 ປຸງ ລາວ ຍັງຊາຕິຕິ ລາວ ໂອໂຍ ສັດຕະນິກາໂຍ ອັນວ່າ ຜູ້ສັດ-
 ຕົວໃດ ຈາຍະຕິກູເກີດ ລາວ ຍັງໃນນ້ຳເຕົ້າປຸງ ອິຕິສມາ ໂສ
 ສັນນິຕິກາໂຍ ອັນວ່າ ສັດຕົວນັ້ນ ລາວ ໂຊນາມນະ ຊົ່ວາ ໂດທຸຄົມ
 ອັນເກີດຢູ່ໃນນ້ຳເຕົ້າປຸງນັ້ນ ອັນນີ້ຊົ່ວາ ເມືອງຊວາ ນີ້ເປັນເຫດ-
 ຊາດເມືອງ ອັນໂດຊົ່ວາ ສຸວັນນະພິ ເພື່ອວ່າພິເພນດິນເຂດແດນ
 ເມືອງອັນນັ້ນ ມີຄຳນິເງິນ ມີແກວນິເຫຼັກ ມີທອງນິກວ ມີຊຸນນິນ້ຳປາ
 ມາກທັກ ຈົ່ງໂດຊົ່ວາ ເມືອງຊວາ ດວຍອະຖະວ່າຊາຍະຕິ ເອຕາຣະ
 ເຊຕິ ຊົ່ວາ ສຸວັນນາທິວະຊັງ ອັນວ່າ ວັດຖຸອັນມີຄຳເປັນຕົ້ນ ຊາຕິຍາ
 ຕິ ກູເກີດນີ ເອຕະຣະເຊໂນເມືອງທັມ ອິຕິສມາ ຕັງຣະຊັງ ອັນວ່າ
 ພັນ ຊານາມນະຊົ່ວາ ອະທິຄະຣະສາດໃດ ເມືອງອັນນີ້ ຕຳນານ-
 ພຣະມະຫາປາສະມັນເຈົ້າ ວ່າດງນີແລວ ພຣະສັງຄະເຈົ້າທັງຫຼາຍຈົ່ງ

໕

ຖາມຄູວ່າ ພຣະຣະທິໄດ ພູນາງກາງລິທິໄດ ກິກທອນທິໄດ ຊຽງງາມ
 ທິໄດ ວາດງນນ ແຕນນ ທາວພຍາພູ ອັນຮູ້ສືບສອງນາ ເຂົ້າເລົ່າກິບອາ
 ອັນນັງ ພໍຊຽງແພງ ພໍເສນາເຂົ້າຄຳ ພໍຊຽງແກວ ທັງພໍ້ຫຼວງ ພໍ້ນ້ຳທຽງ
 ເຂົ້າທັງຫຼາຍຜູ້ນີ້ ອັນເຂົ້າໂດຈິໂດຈຳ ແຜນດິນດີທັງມວນ ເຂົ້າກິ -
 ບອກກໍເລົ່າ ແກ່ພຣະສັງຄະເຈົ້າ ມີນະຫາປາສະມັນເຈົ້າ ເປັນສັງຄະ-
 ເຊນ ທັງມວນນີ້ ຢູ່ຝ່າຍຂອກຟ້າພັນ ພຣະສັງຄະເຈົ້າ ເລົ່າຖາມວ່າ:
 ຊຽງເຫຼັກທິໄດ ຊຽງທອງທິໄດ ຊຽງພອກທິໄດ ຜາຕັດແກ່ທິໄດ ຜາ
 ຕັງນາຍທິໄດ ສິບນ້ຳດົງ ແລະສິບນ້ຳໂຮບທິໄດ ງອນໂຮບເບື້ອງເພື່ອທິ-
 ໄດ ພຣະສັງຄະເຈົ້າ ຖາມດງນນ *King Fangum* ພຍາຟ້າຖາມວ່າ ທຽງດົງ ຊຽງ-
 ທອງນັ້ນ ຜູ້ຂາກູ້ເຫັນບາດນີ້ ຖານະທັງຫຼາຍ ອັນພຣະມະຫາເຊຣະ-
 ເຈົ້າ ຫາກຖາມຫານນ ເຂົ້າພໍ້ທັງຫຼາຍ ກິບອກເລົ່າໄປຕາມອັນນີ້ ຊຸທຸ
 ແຫ່ງຕາມຕຳນານ ເອົານາແຕນະຄອນຫຼວງ ມາອານໃຫ ພຍາຟ້າ ກິບ
 ທັງມະຫາເສນາຟ້າ ກິແນນຕຳນານຊູ່ອັນ ພຣະມະຫາປາສະມັນ ຈົ່ງກາ
 ວ່າ ພຣະສັບພັນຍູເຈົ້າ ໂຄຕະນະ ເຮົານາໄວປາທະລັກຂະນະ ທັງອນ
 ສິບຣິບ ເບິ່ງເພື່ອນຫັນ ພຣະອໍຣະຫັນຕາເຈົ້າ ທັງ ໔ ຕົນ ຍັງໄວຣອຍ
 ຕົນ ໔ ອັນ ທັງພູເຂົ້າກາທັນນ . ແຕ່ນີ້ ເປັນຕຳນານບ້ານເມືອງທັງ
 ມວນ ກອນວ່າ ເຮົາກິເອົາຕຳນານ ແຕນະຄອນຫຼວງພັນນາອານ ກິ-
 ຫາກແນນຊູ່ອນ.
 ບັດນີ້ພະຫາຣາດເຈົ້າ ຈັກໃຫ້ໂອກາດອະນຸຍາດ ແກ່ເຮົາສິ່ງ-

ໃດ ນັ້ນຈາ ພຍາຝາຈົງກາວວາ ຂົງເຂດດົງລານຊາງທັງນວນ ທີ່ໃດ
 ກູ່ດີ ເປັນທັງສາສນາ ໃຫ້ເຈົ້າກູ່ຕັງສາສນາ ໃນແຜນດິນເມືອງລາມ
 ຊາງນີ້ ກູ່ຂາເທັ້ນ ອັນນັ້ງ ໄມຈົງໄມປອງທັງນວນ ທີ່ໃດກູ່ດີ ເປັນທັ-
 ດວນໃຫ້ເຈົ້າກູ່ ເອົາເທົ່າວັນເທັ້ນ ເທົ່າເວັນໄວ ແຕ່ສວນອຸທິຍານທັງ
 ນວນນັ້ນ ແລະໄມນັງບານນັງເມືອງ ທີ່ໃດກູ່ດີ ຢາໄດ້ເອົາລຳກວ່ານັ້ນ
 ໃຫ້ເຈົ້າກູ່ເອົາເທັ້ນ ອັນນັ້ງ ຄົນຜູ້ໃດກູ່ດີ ອາດຸທຽກ ຜູ້ຂາກູ່ດີ ຜິດ
 ຣາຊເທວິກູ່ດີ ຜິດເສນາອາມາດກູ່ດີ ຜິດຣາຊເທວິກູ່ດີ ຄວນຈັກຂາ
 ນັ້ນ ເຂົ້າສອງນາເກີນເຂດແກວທັງສາມ ໃນຂົງເຂດ ເຈົ້າກູ່ຜູ້ຂາຂໍ-
 ອະພິຍາວິດ ເຂົ້າທັງນວນກູ່ຂານນ, ເມື່ອນັ້ນ ພຣະມະຫາປາສະມັນເຈົ້າ
 ຈົງເອົາເຈົ້າຂຸນນຸນ ນາຍທັງຫຼາຍ ເປັນຕົ້ນວ່າ ນໍຣະສິງ ນໍຣະສາມ-
 ນໍຣະນະຣາຍ ນໍຣະເດດ ຊຸມນິຍາຕິພຣະເປັນເຈົ້າທັງລົມນ ນາຕັງ-
 ນາຕັງທັງອນສົບໂຮບກຳເໜືອ ທີ່ຕຳນັ້ນບອກວ່າ ພຣະລັກຂະນະພຣະ
 ໂຄຕະນະເຈົ້າເຮົາຫັນ ຜູ້ງົດເປັນຄົນໂອນນາງແກວລອດຝ່ານນພຣະ
 ເປັນເຈົ້າ ກຸ່ມອຍໃຫ້ເມືອງຢູ່ກັບ ດວຍນາງທັງນວນຫັນ ເມື່ອພຣະມະ
 ຫາປາສະມັນຕະວະນະ ວ່າເຈົ້າໄປຕັງງອນສົບໂຮບນັ້ນ ເດືອນສອງ
 ຂຶ້ນ ສາມ ຄຳ ວັນເຈັດ ສັກຣາດ ໗໒໔ ພຣະເຈົ້າພັນອງ ຢູ່ຫັນຫັກ
 ວັນ ແລວຈົງເອົາລຸກມະຫາໂພທິສັດເຈົ້າ ເຊື້ອລະກາງທັນນ ປູກໄວ
 ໃນທ້ອນຈັດຕັງ ມະຫາເຈດີວິຫານ ຫັນກອນ ປູກມະຫາໂພທັນນເດືອນ
 ໔ ຂຶ້ນເກົ້າ ຄຳ ວັນ ໖ ເມື່ອນັ້ນ ວັນປູກມະຫາໂພທິເຈົ້ານັ້ນພຍາ

ທັງ = ພູ
 ກູ່ = ພູ
 ກູ່ = ພູ

ຝາ ກັບທັງຣາຊເທວິ ທັງເສນາອາມາດ ຣາຊຸນນຕຣີເສດຖີ ແລະພັດຕາ
 ແລະຊາວເມືອງທັງນວນ ກັບຢູ່ສັກກະຣະບູຊາ ໗ ວັນ ໗ ຄົນ ແຕ່ນັ້ນ
 ນາ ເຖິງເດືອນຫັກ ຂຶ້ນ ໗ ຄຳ ວັນ ນັ້ງ ສັກຣາດ ໗໒໖ ຈົງຈັກກພຣະ
 ມະຫາເຈດີທິໄກ ປູກໄມມະຫາໂພດ ພຣະມະຫາປາສະມັນເຈົ້າ ກໍເອົາ
 ທາດຕູກ ຂຶ້ນເບື້ອງຂວາ ພຣະພຸທເຈົ້າ ກັບທັງແກວ ມະນີໂຊດ ອັນ-
 ພຍານະຄອນຫຼວງເຈົ້າ ໃຫ້ແກ່ພຍາຝ່ານນ ນາຖະບັນນະໄວ ກັບທາດ
 ຕູກຂຶ້ນ ພຣະສັບພັນຍເຈົ້າ ຢູ່ນາມໄດ້ສອງປີຖວນ ສາມວັນ ຈົງສ້າງ-
 ວັດແກວ ປີໃດແລວປີນັ້ນ ນາງແກວລອດຝາ ຈົງເອົາແກວມໍຣະກິດປູກ
 ລຸກນັ້ງ ອັນນາກັບຄືນນັ້ນ ອະຖະບັນນະໄວ ອົກພຣະພຸທເຈົ້າອົງຫຼວງ
 ຈົງໃຫ້ໂລມະເປັນທານ ອຸປະການແກ່ແກວທັງສາມ ໃນທັນນນາກທາ-
 ຈົງໃຫ້ຂອຍ ກັບຈົງຫັນຊາວຄົນ ທັງໃຫ້ດິນບານທເຂົ້າຢູ່ນັ້ນ ເລົ່າໃຫ້-
 ຂອຍ ກັບຄອງກອງ ໕ ຄົວ ຂອຍ ແຕງກວາດແຜວ ທັງລັກສາເຂົ້າບູ
 ຊາ ແລະເລັງທຽນ ອັນເປັນເຂົ້າບູຊາ ພຣະພຸທເຈົ້ານັ້ນ ໕ ຄົວ ທັງ
 ໃຫ້ແນ່ນົມຕົນ ອັນນາພອນ ພຣະມະຫາປາສະມັນເຈົ້າ ທັງຜູ້ທັງຊຸມ-
 ອັນເປັນຂອຍຄົນ ແຫ່ງຕົນ ອັນນາຮອດທັນ ຢູ່ໃນຊຽງທອງ ເຊົ້າຢູ່
 ທີ່ໃດກູ່ດີ ແວຢູ່ທເມືອງແກວທັນນ ຊົ່ວ ໂຄບໄພ ທີ່ແດນເມືອງຫັນ-
 ເຈົ້າພັນແກ ຈົງໄດ້ດິນທໂຄບໄພນັ້ນ ແກ່ແນ່ນົມຫັນ ກວາງພັນວາລຫຼ
 ຍາວ ສອງພັນວາ ໃຫ້ແກ່ແນ່ນົມ ສ້າງໂຮກະທຳນາກິນ ແຕ່ນັ້ນໝ-
 ແກ ຈົງໃຫ້ນາໂຫວ ພຍາຝາກັບນາງແກວລອດຝາ ພຍາຈົງວ່າ ເຈົ້າ-

໗

ເຈົ້າໂຕໂຕເດີນເປັນບານເປັນນາ ແກ່ແນມິນເຮົາ ດົງນິນກຸ່ມຊອບ
ກຸ່ມຄວນແທແລວ ເຮົາກູ້ໂຕໂຕທານແນມິນເຮົາ ກັບທັງບານທັງດິນທີ່ເຂົາ
ຢູ່ນັ້ນ ກັບທັງວັດແກວທັງນວນ ອົງໂຕຊ່ວຍບານໄຜແນມິນ ກັບທັງວັດ
ແກວ ຕັ້ງແຮກແຕນນາ ບານເນືອງກວາງຂວາງດີໝາ ສາສນາພຣະ
ພຸດເຈົ້າຮູ້ເຮືອງໄປດິນກ ແຕນນ ຜູ້ໂດນາເປັນເຈົ້າແຜນດິນ ກູ້ໂຕໂຕ
ທານບານທານຄົນ ກັບທັງວັດແກວທັງໂຕອາຈານ ສິທິພຣະພອນແກພຣະ
ນະທາສາມີເຈົ້າສັງດຽວ ແຕນນ ວັດແກວນາໄດ ໑໗ ປີ ພຍາສາມ-
ແສນໂຕ ໂຕຍະພວະນາຖາ ອັນເປັນລູກພຍາຟາ ສເວີຍຣາດໂຕປິນິງ
ຈົງສາງວັດນະໂນຣົມ ທັງພຣະທອງ ເຈົ້າອົງຍັງບັດດຽວນີ້ ໃນວັດ-
ນະເນຣະຖະທັນ ພຣະເຈົ້າອົງນັ້ນ ຄົນລະນານາໂນນ ເຂົາຕອງທິນສີ-
ລາໄວວາ ໂຕເກົາລານເຈັດແສນ ດົງນິນ ພຍາສາມແສນໂຕເຈົ້າ
ສເວີຍຣາດ ຈົງນາສາງວັດອຸໂປສິດ ເບື້ອງໜ້າວັດແກວທັນ ວັດໃນ
ເນືອງຊວາມີ ມີ ມີ ທັງນີກອນ ເນືອງພຍາສາມແສນໂຕ ອະນິດຈະກັມ
ແລວ ເຂົາຈົງໄປເຜົາ ທສວນແຖນທັນ ນາງເທວິກຍນຸມນິທັງຫາຍ-
ເປັນຕົນວ່າ ແສນລູກຈົງພຣະເຈດີທັງນັ້ນ ທັງສາງວັດທັງນັ້ນ ຈົງໂຕ
ຊົ່ວ ວັດສວນແຖນທັນ ແຕນນສີບນາຫາຍທາວ ພຍານະທາກະສັດນັດ
ແລວ ຈົງນາເຖິງ ພຍາໄຊຍະຈັກກະພັດຕິແຜນແຜວ ສເວີຍຣາດໂຕ-
ນີ ປີ ຈົງນາສາງວັດກວແກວ ໃຫ້ເປັນອັນໃຫຍ່ອັນຫຼວງ ເປັນເງິນ -
ເປັນຄຳທັງນວນ ມຸງເປັນສະແກວ ທວທັງທັງວັດນັ້ນ ພຍາໄຊຍະ

ກະຕິພັດແຜນແຜວ ສາງທັງໂຕຍະປິດກ ທັກາງໜອງໜ້າວັດແກວທັນ
ເອົາທັງທັງສິທິນມະພຣະເຈົ້າ ປິກະຕະ ທັງ ມີ ເອົານາແຕເນືອງນະ
ຄອນຫຼວງນາໄວທັນ ຈົງນາເຖຣາພິເສກ ພຣະນະທາເທພະລະກາງ-
ເຈົ້າ ໃຫ້ເປັນພຣະນະທາສາມີສິລະວິສຸທິ ອຸດຕະນະຈາຣິຍານະວິເສ-
ສະວິໄຊຍະໂຕຍານ ປິຕະກະຄະຣະປະວະຣະເທພະລະກາງເຈົ້າ ໃຫ້
ເປັນເຈົ້າວັດແກວ ພຍາໄຊຍະຈັກກະຕິແຜນແຜວ ເຈົ້າຈົງຕັ້ງປະນິທາ
ນະຄຳ ປາຖນາເຕີນ ອັນນັກອັນພິງໃຈແຫ່ງດິນຊຸ່ອນ ຈົງນາມີລູກຊາຍ
໕ ຄົນ ຄືວ່າ ພຣະເຈົ້າຊຽງລໍ ໑ ພຣະເຈົ້າແກນຄຳ ໑ ພຣະເຈົ້າ-
ວິຊຸນນະຣາຊາ ໑ ພຣະທາວເທພາ ໑ ພຣະຫຼາແສນໂຕ ໑ ແລວເສົາ
ມີລູກຍິງນັ້ນ ຄືວ່າ ນາງມຸງນາງຮູງ ໑ ນາງເກັດ ໑ ນາງຄຳ ໑ -
ນາງແກນ ໑ ມີເປັນຍານາງທໍຂວັນ ນາງສີໄວຍະກາ ນາງໃຫຍ່ນາໂຕ
໑໒ ປີ ແລວອອກພາກສຸກຕາຍເສັຽ ເອົານາເຜົາໃນວັດນະໂນທັນຈົງ
ນາສາງ ວິຫານທັງນັ້ນ ໃສ່ຊົ່ວ ວັດຊຽງກາງທັນ ຈົງໃຫ້ບານເນືອງ
ອັນນັ້ນ ຢູ່ໂກເນືອງສຸດ ຈົງໃຫ້ນະທາ ເທພະລະກາງນອຍ ເຈົ້າເຖ
ຣາພິເສກ ໃຫ້ນະທາສັງຄະເສນາ ສາສນະພິຣົມ ອຸດຕະນະສາມີ ສິລະ
ວິເສສະເທພະລະກາງເຈົ້າ ໃຫ້ເປັນເຈົ້າວັດຊຽງກາງທັນ ຈົງໃຫ້
ທານເສດຖີ ໑໐ ຄົນທັງທັງລູກທານທານທັງນວນ ເນືອງຢູ່ຄຳຈົງວັດ-
ຊຽງກາງທັນ ພຍາໄຊຍະຈັກກະພັດຕິແຜນແຜວເຈົ້າ ແຕງບານແຜງ
ເນືອງ ຊອບໂລກຊອບທັນດິນກ ເສນານຸນຕິ ໄພ່ທັງນວນຊົນບານນາກ

ທ່ານຈິງໄຫມາຕາ ດູ້ຍັງຮິພິນທັງຫຼາຍ ມວນແຕ່ຊຽງການມາເໜືອ ເທົ່າ
 ຮອດສີບທາ ແຕ່ລາວທັງມວນ ໂດທິກແສນ ຂາໂດສອງແສນ ແຕ່ຊຽງ
 ການ ໄປເທົ່າຊຽງສາ ແລະປານບານດ່ານທັງມວນ ທັງເມືອງໂດແກ
 ຄົນຫາແສນທັກໝ ແຕ່ນ້ຳຮຽງໄປເທົ່າເຂດເມືອງນະຄອນທັງມວນໂດຄົນ
 ຫຼວງແສນສີໝ ຊາງມາທັງມວນ ກໍທາກນິກຍເຈົ້າຂຸນທຸກຄົນ ຍັງມີຊາງ-
 ເຜືອກຕົວນຶ່ງ ເກີດໃນຂົງເຂດເມືອງບານ ຊາວບານມາເລາແກເຈົ້າ
 ແຜນດິນ ຈິງໄຫໜ່າວແກມ ລຸກໝູ່ຊຳຄຳຮອນມາເອົາ ກໍໂຕເປັນຊາງ
 ຮາຊອາມາດ ຊຽງດົງຊຽງທອງຫັນ ໂຕຊິກໄນຍະຊອຍຄຳ ແຕ່ຫຼັງຕຳ
 ນານ ອັນກ່າວມາດັງນີ້ ເພື່ອໃຫ້ທາວພຍາທັງຫຼາຍ ໂຕສ້າງແປງວັດ
 ແກວ ໃຫ້ຮຽງເຮືອງໄປ ດັງເມືອງອອນນນ ເຫດວ່າ ທ່ານເປັນລິບານສີ
 ເມືອງລານຊາງ ຊຽງດົງຊຽງທອງດີຫຼື ເລີຍສັງກາດ ແພ້໔ ເດືອນ
 ກຸ ຂຶ້ນ ໔ ຄຳ ວັນ ໖ ແສນຊຽງອາມາດໃຫ້ທານດິນ ແຕ່ປູ່ແຕ່ພໍດິນກັບ
 ວັດແກວ ວັນອັນພວກພະພຸທຮຸບ ເຂົ້າວັດແກວນັ້ນ ໂຕຫຼັງນ້ຳພາຍ-
 ທານ ຊອງໜາພະສັງຄະເຈົ້າທັງຫຼາຍ ສົມເດັດພະສັງຄະຮາຊຸເຈົ້າ
 ໂຮງຄຳ ສົມເດັດພະສັງຄະຮາດເຈົ້າກຸຫຼວງ ສົມເດັດພະສັງຄະ-
 ຮາດເຈົ້າ ອຸໂປສິດຫຼວງ ສົມເດັດພະສັງຄະຮາດເຈົ້າ ວິຊຸນຫຼວງ ມະ
 ຫາເທວະຄູເຈົ້າ ເປັນປະທານພາຍນອກ ມີພຍາໂລກແລະ ສິ່ງເມືອງ
 ທັງມວນ ແສນນັ້ນທະອາເປັນປະທານ ອັນເປັນຖັກຄາຍ ສ້າງວັດແກວ
 ນັ້ນ ມີແສນກວາງ ໑ ແສນລຸນ ໑ ໂຕແຈງ ປາງສົມເດັດຮາຊຸນຸດີ

ມຸນຕິບຸຣິສຸຣະພິ ຊົວເຈົ້າເປັນເຈົ້າວັດສົມເດັດ ສັງຄະຮາດເຈົ້າສຸທາ
 ວາດ ເປັນນະວະກັນຕັດໄມວັດ ສເມີເຈົ້າສວນແຖນ ໃຫ້ທານດິນຜາ-
 ຂາວ ກໍວັນດຽວນັ້ນ ອັນນີ້ ປາງພະວໍຣະບິດຕາທິຣາຊເຈົ້າ ສເວີຍຮາດ
 ແລວ ອັນນີ້ ວາງພະບາງເຈົ້າເລີຍ ນະມະຄຸຊິນະຈະຣະປະຣະ ພຸທ
 ບວນບາດ ຈັກກາວນິທານ ພະບຸຣິນມະນາດເຈົ້າ ຕົນຊົ່ວ ຕະໂນ-
 ນິມໃນຈຳເຣີນສຸກຂະ ສາມປະການຢ່າຄາດແຄວ ຮອດວຽງແກວ ຄື:
 ອະຣະທັນຕະເຈົ້ານັ້ນ ດູລາເຈົ້ານັກປາດທັງຫຼາຍ ຕັ້ງແຕ່ພະພຸທ
 ເຈົ້າ ສະເດັດເຂົ້າສົມຣະພານ ຄື ປະຖະໂນກຂະມະຫານະຄອນ ມີ
 ຣະພານໄປແລວ ໂຕ ເພັງ ວັດສາຍັງມີອໍຣະທັນຕາ ຕົນນຶ່ງ ຊົ່ວທຸ
 ຣະນະຄະເຖນ ຢູ່ໃນລັງກາທິບຸພນ ກໍຮຳເພີງເຖີງຄຸນພະພຸທສາສນາ
 ເພື່ອຈັກໄຫເປັນຮາວະຣະໝັກົງ ໄປຕາບຕໍ່ເທົ່າ ຫາພັນວັດສາເພື່ອ-
 ຈັກໄຫເປັນ ທີ່ຕະປໂຍດແກ່ຄົນ ແລະເທພຕາທັງຫຼາຍ ກໍຈິງແບງ-
 ພະພຸທເຈົ້າອົງນີ້ ອັນມີສະຖານອາການດັງ ເມື່ອພະພຸທເຈົ້າຍັງ
 ທົວຣະນາມໄປຫາມ ຍັງຍາດທັງຫຼາຍ ຄືວ່າ ຊາວເມືອງກະບິນລະວັດ
 ຄຸນະຄອນນັ້ນ ຊາວເມືອງໂກຊິຍະນະຄອນ ອັນຕັ້ງຮິພິນສັກກຸຣະໂຍ
 ທານາຣິບກັນແທ ພັງນ້ຳໂຮຫິນິດວຍເຫດ ອັນຊິງກັນເອົານ້ຳນັ້ນ -
 ຄົນນັ້ນມະຫາເຖນເຈົ້າແບງແລວ ເມື່ອຈັກຫຼິ້ນນິຄົມແລະເທວະດາທັງຫຼາຍ
 ຕ່າງຄົນຕ່າງນ້ຳເອົານ້ຳຍັງເງິນ, ຄຳແລະທອງອັນເປັນຂອງແຫ່ງຕົນ-
 ມາກພັກ ຕ່າງຄົນຕ່າງຂໍວ່າເອົາຂອງຜູ້ຂ້າໃສ່ດວຍແດ ວ່າດັງນັ້ນ ມະ

ຫາເຊຣະເຈົ້າ ຈົ່ງຕັດພອນເອົາຍັງວັດຖຸ ແຫ່ງຄົນແລະເທວະດາທັງຫຼາຍ
 ຄົນໃຫຍ່ແລະນ້ອຍ ຄືວ່າ ເອົາທອງສ່ວນນຶ່ງ ເອົາຄຳສ່ວນນຶ່ງ ນາໃສ່-
 ເຂົ້າກັນ ໃນເຂົ້າລູກດຽວ ຂຽວເປັນນ້ຳດ້ວຍກັນ ແລວຫຼໍ່ໃຫ້ເປັນຮູບພຣະ
 ເຈົ້າອົງດີ ເຫດດງນັ້ນ ຄົນທັງຫຼາຍ ຈົ່ງເອົາປະວັດນິມິດ ອັນຄົນແລະເທ
 ວະດາທັງຫຼາຍ ນາຂໍ ໃຫ້ເອົາຂອງຕົນໃສ່ ປາງແຕ່ນັ້ນ ລວດກົດພາຍ ຊື່
 ພູທຽບເຈົ້າອົງນີ້ວ່າ ພຣະບາງ ເພື່ອອັນແລ ໃນລະຍະນຶ່ງ ກິຍາເອົາ-
 ວັດຖຸແລອັນ ແລະທອງນັ້ນ ຊື່ວ່າ ພຣະບາງ ກໍ່ຫາກເປັນໂອທານ ແຕ່-
 ຊາວລະກາງທິບ ພູນນາແລ ຄົນທຸ່ແລວ ໃຫ້ຂັດສິດບໍ່ຮະສຸດ ຍັງພູທຽບ-
 ເຈົ້ານັ້ນ ກໍ່ຕັ້ງໄວ ເໝືອອາສນາ ອັນດີແລວ ກໍ່ແຕງເຄື່ອງສັກຮະຮະບູຊາ
 ກະທຳພູທຳພິເສກນັ້ນ ຄົນທັງຫຼາຍ ມີພຍາລະກາງທິບ ເປັນປະທານ,
 ເທວະດາທັງຫຼາຍ ມີພຍາອິນເປັນເຈົ້າ ຊາວທັງຫຼາຍ ມີຈຸງວານະຄະ
 ເຊນເຈົ້າ ເປັນປະທານ ກະທຳສັກຮະຮະບູຊາມາກ ເຖິງ ກຸ ວັນ ກຸ ຄົນ
 ເມື່ອກະທຳມຸດທາ ພິເສກນັ້ນ ຈຸງວານະຄະເຊຣະເຈົ້າ ກໍ່ອາຣາທນາ
 ສາຣິຣະກະທາດ ພຣະສັບພັນຍ ປະນານ ໕ ລູກ ໃສ່ໃນພຣະອຸບແກວ -
 ແລວຕັ້ງໄວເໝືອໂຕຄຳ ກໍ່ໃຫ້ຄົນທັງຫຼາຍ ນຳນາໄວທິຊອງໝາ ພູທຽບ
 ເຈົ້າ ແລວຈົ່ງມີຄຳອະທິຖານວ່າ ພູທຽບອົງນີ້ຍັງຈັກຕັ້ງຢູ່ ໃຫ້ເປັນທິຕະ
 ປະໂຍດ ແກ່ຄົນ ແລະເທວະດາທັງຫຼາຍ ໄປຕາຍຕູ້ເທົ່າ ໕ ພັນວັດສາ
 ແທ. ດງນັ້ນ ຂໍໃຫ້ພຣະສາຣິຣະກະທາດເຈົ້າທັງ ໕ ລູກນີ້ ເຂົ້າຢູ່ໃນຕົນ
 ພູທຽບອົງນີ້ເໝີ ຄົນວານະທາເຊຣະເຈົ້າ ອະທິຖານດງນີ້ແລວ ທາດ

ລູກນຶ່ງ ກໍ່ສະເດັດເຂົ້າໄປໃນໝາຜາກ ລູກນຶ່ງກໍ່ສະເດັດເຂົ້າໄປໃນຄາງ
 ລູກນຶ່ງກໍ່ສະເດັດເຂົ້າໄປໃນຫົວອັກ ລູກນຶ່ງກໍ່ສະເດັດເຂົ້າໄປໃນນິກຳ-
 ຂວາ ລູກນຶ່ງກໍ່ສະເດັດເຂົ້າໃນນິກຳຊ້າຍ ແລວກໍ່ກະທຳຣິດທິປະຕິທານເປັນ
 ອັສຈັນ ແກ່ຄົນແລະເທວະດາທັງຫຼາຍ ປາງນັ້ນດີທິແທ. ຕັ້ງແຮກແຕກາລາ
 ບັດນັ້ນນາ ພູທຽບເຈົ້າອົງນີ້ ຕັ້ງຢູ່ເປັນທສັກຮະຮະບູຊາໃຫ້ແລວ ດັ່ງຄຳນັດ
 ຄຳປາຖນາ ແຫ່ງຄົນແລະເທວະດາທັງຫຼາຍ ໃນລັງກາທິບພູນ ນານປະ-
 ມານອະຕິຕະສາສນາ ໄດ້ພັນປາຍ ສອງພັນວັດສາກິນີແທຈົ່ງ ເຈົ້ຽຮະ-
 ການ ນານແຕ່ນັ້ນນາ ເຖິງທຽຮະລັງກາດໄດ ໒໑໘ ຍານນັ້ນ ຍັງມີພຍາ
 ຕົນນຶ່ງ ຊື່ວ່າ ສຸຍິນະຣາດ ກໍ່ສເວີຍສິສັນປັດ ໃນລັງກາທິບພູນ ເລົ່າຍັງມີ
 ພຍາຕົນນຶ່ງ ຊື່ວ່າ ສິຣິຈຸນທະສເວີຍສິສັນປັດ ໃນເມືອງອິນທະປັດນະຄອນ
 ຫຼວງ ໃນຂຸນພູທິບ ເຮົາພິ ພຍາທັງແພງຕົກນັກທາ ເມື່ອນັ້ນ ພຍາອິ-
 ຈຸນທະ ກໍ່ຮຽຂາວວ່າ ພຣະບາງນີ້ສັກສິດນັກ ຍອມໃຫ້ແລວ ຍັງຄຳນັກຄຳ
 ປາຖນາ ແຫ່ງຄົນ ແລະເທວະດາທັງຫຼາຍ ເຫຼົ່ານັ້ນ ແລວກໍ່ຈົ່ງໃຫ້ຮາຊ-
 ທຕາ ໄປຂໍເອົາ ດອນພຍາສຸຍິນະຣາດ ສະຫາຍຕົນ ເມື່ອນັ້ນ ພຍາ
 ລັງກາ ກໍ່ໃຫ້ສ່ງພຣະບາງ ອອກຂາກລັງກາທິບພູນ ນາດວຍສະເພີ
 ໃນຂຸນພູທິບ ກໍ່ມາຮອນາເຖິງ ເມືອງອິນທະປັດນະຄອນຫຼວງ ໃຫ້ເພີ
 ທສັກຮະຮະບູຊາແລວດັ່ງຄຳນັກຄຳປາຖນາ ແຫ່ງຄົນແລະເທວະດາທັງຫຼາຍ
 ໃນຂຸນພູທິບເຮົາພິເດ ແຕ່ນັ້ນນາແລວ ປະນະນິທານິຖິຕັ້ງ.....
 ຍັງອັບປາຣະນິທານ ນັກປາດເພງຮຸ່ນນີ້ ເລົ່າໂສດຈຸນ ສັງກາດ

ດັກຂຸ ປີ ຮອຍສີ່ພັນປີ ມີກຸ່ມນາມຜູ້ນຶ່ງ ເກີດມາເປັນລູກຊາຍຂຸນຜູ້ຟ້າ .
 ອັນວົງສາບໍ່ຮືນະບຸດຕາມັດຕາ ແຫ່ງຂຸນບູຮົມຮາຊາທິຣາດ ຕົນສເວີຍສີ
 ສິມພັດ ໃນເມືອງຊວາ ອັນເປັນອານະຣະສັດຕະທູດ ໄຫວາເມືອງລາມ
 ຊາງ. ຮາຊາກຸມນາມຕົນນັ້ນ ອັນຍາດທັງຫຼາຍຜາຍຊວາ ທາວຟ້າງຸ່ມສວນ
 ອາທາວຟ້າງຸ່ມນີ້ ເມື່ອໄດ້ເປັນພຍາແທນວົງສາຕົນຢູ່ດັງນັ້ນ ເສນາອາ-
 ນາດທັງຫຼາຍ ກໍ່ປຶກສາພິເສກຮາຊານາມະກອນວ່າ ພຍາຟ້າທາທຣະນິສ
 ສັດຕະນາຄະນາທູດ. ດ້ວຍແທພຍາຟ້າທາຕົນນີ້ ກໍ່ບໍ່ຕິຖານຄຸຍ ເຄີຍໝາ-
 ກັບດ້ວຍ ພຍາແກກະຣາດ ຕົນສເວີຍສິມພັດຕີ ໃນອິນທະປັດນະຄອນ
 ຫຼວງ. ເຫດວ່າ ພຍານະຄອນຫຼວງ ໄຫຍ່ງຣາຊທິຕາ ແກ່ພຍາຟ້ານັ້ນ
 ຍາມນັ້ນ ພຍາກໍ່ຂໍຮາທນາ ເອົາພຣະບາງເຈົ້າ ໄວ້ໄຫວນິບຄົບບູຊາ-
 ນັ້ນ. ພຍານະຄອນຫຼວງ ກໍ່ອະນຸຍາດ ແກ່ພຍາຟ້າ ກໍ່ຮາທນາພຣະ-
 ບາງເຈົ້າ ກັບທັງພຣະນະທາ ເຊຣະເຈົ້າ ດອນຕົນນຶ່ງ ຊື່ວ່າ ນະທາ
 ປາສະມັນ ກັບທັງເຈົ້າພິກຂຸ ໔ ຕົນ ເນນ ມີ ຕົນ ຜາຂາວດາວບິດ
 ນັກປາດຮາຊບັນດິດ ກັບທັງຄະທັດ. ຢູ່ເໝືອສິບຫ້ວຍໂຮບທັນ ແລວກໍ່
 ຈົງຢູ່ກາໄມ ສິນະຫາໄພທິ ອັນເອົາມາກັບຕົນນັ້ນ. ກໍ່ຢູ່ເປັນເຄົ້າເຈົ້າ
 ສາສນາ ໃນເມືອງລາມຊາງປາງນັ້ນ ທັນນ. ຄົນທັງຫຼາຍລວດກິດຊື່ວ່າ
 ວັດແກວ ຕາມນະນະບັນຍັດຕີ ແຫ່ງນະທາເຊຣາເຈົ້າ ຕົນສ້າງແປງ-
 ນັ້ນ. ທ່ານອຍແຕ່ນນນາ ຍັງມີໃນອັນນຶ່ງ ຊາງພຍາວຽງ ກໍ່ສັບນັ້ນບໍ່ຢ່ອຍ
 ໄປ ແລວກໍ່ໄປນາງໄປແຫ່ງວັດ ທີ່ພຣະບາງເຈົ້າຢູ່ເສັຽ ແລວກໍ່ເຂົ້າໄປ

ຊື່ດໄມແຫງ ແຫງພຣະເຈົ້າດັງນັ້ນ. ພຣະບາງເຈົ້າ ກິງຕົກແທນແຂນ
 ພຣະເຈົ້າກໍ່ຊ້າຍນັ້ນ ລວດຂິດແຕບ ເຂົ້າມາຂວານອຍນຶ່ງ ປາງນັ້ນ
 ແລວ ສ່ວນດັງຊາງຕົວນັ້ນ ມັນຊາໂລ່າອອກໄປ ກໍ່ເຂົ້າໄປໃນປ່າພນ.
 ຍາມນັ້ນ ຍັງມີຊາງປ່າຕົວນຶ່ງ ເຂົ້າກໍ່ພົບກັນ ແລວເຂົ້າກໍ່ເລ່າຊິນກັນ.
 ຊາງປ່າຕົວນັ້ນ ກໍ່ແພຊາງບານ ກໍ່ເຊຕິກລົງເຫວທັນ ລວດຕາຍໄປ
 ໃນເຫວທັນນັ້ນ. ເປັນສະນິຖິກັນ ແຫ່ງຊາງຕົວນັ້ນ. ຍາມນັ້ນຄົນທັງຫຼາຍ
 ຢູ່ໃນເມືອງລາມຊາງ ກໍ່ຍັງເກີດອສຈັນ ງິດແຕ່ສິນພານພຣະບາງເຈົ້າ
 ນັ້ນນາກໝາກັນແລ, ພາຍລຸນແຕ່ນນນາ ພຍາຟ້າກະທຳສຸຈຣິດ ຜິດຣິດ-
 ບານຄອງເມືອງດັງນັ້ນ ເສນາອານາດ ກັບຊາວບານຊາວເມືອງ ທັງ
 ຫຼາຍ ພອມກັນແລວ ກໍ່ຂັບພຍາຟ້າ ທີ່ຈາກພາກເໜືອລາມຊາງໄປ ກໍ່
 ມີ, ເມື່ອນັ້ນ ພຍາຄຳຕົນທເມືອງກາງຂວານນພຸ່ນ ໃນປີກາເພົາ ສັງ-
 ກາດ ຕົກແທນແຂນ ພຣະເຈົ້າກໍ່ຊ້າຍນັ້ນລວດຂິດ. ສັງກາດໄດ ກຸນີ໕
 ຕົວນັ້ນ ເຂົ້າເອົາລູກຊາຍພຍາຟ້າຜູ້ນຶ່ງ ຊື່ວ່າທາວອນເຮືອນ ອັນນາໄດ
 ໑໗ ເຂົ້າ ຕົນໃຫ້ເປັນພຍາແທນພານ ແລວກໍ່ອຸດສາຮາຊພິເສກນາມະ
 ກອນ ຊື່ວ່າ ພຍາສານແສນໂທໂຕພວະນາດ ວິປັດຕິສິສັດຕະນາຄະນາ
 ທູດ ຢູ່ສເວີຍສິມພັດຕີ ອັນປະກອບຊອບທັນນາກໝາ ນານປະນານວ່າ
 ໄດ ໔໓ ວັດສາ ຕາບຕ່ເທົ່າ ອາຍແຕ່ຊາດບາໄດ ໖໐ ທັດ ກໍ່ເຖີງ-
 ອະນິດຖາ ໄປຕາມກັນແຫ່ງທ່ານນັ້ນເອງ. ບັດນັ້ນ ທາວລາມຄຳແດງ-
 ພຍາສານແສນໂທ ກໍ່ໄດ້ສເວີຍແທນພານ ຢູ່ນານປະນານໄດ ໑໗ ປີ

ກໍຈຸດຕິໄປຕາມກັນທ່ານນັ້ນ ບັດນັ້ນ ທາວພັນນະທັດ ລູກພຍາລານຄຳ
 ແດງ ກໍສເວີຍຣາດແທນພຸດນ, ໄດສິບເດືອນກໍຕາຍໄປ. ເລົ່າຖືດນັ້ນພຍາ
 ປາກຢຳ ລູກພຍາສາມແສນໂທ ເປັນພຍາແທນເລົ່າໄດ ໕ ເດືອນກໍ-
 ຕາຍເສັຽ. ຖືດນັ້ນ ພຍາພັນໄສ ລູກພຍາສາມແສນໂທ ເປັນພຍາແທນ
 ເລົ່າໄດ ໖ ເດືອນກໍຕາຍເສັຽ. ຖືດນັ້ນ ພຍາໂຄ ລູກຝາຄິນ ຫຼານສາມ
 ແສນໂທ ເປັນພຍາແທນ ເລົ່າໄດ ໓ ປີຕາຍເສັຽ. ຖືດນັ້ນ ທາວຊຽງ-
 ສາລຸກນາງນອຍອອນ ເນັຽສາມແສນໂທ ກໍໄດເປັນພຍາແທນເລົ່າໄດ
 ໓ ປີກໍຕາຍເສັຽ. ຖືດນັ້ນ ທາວຍຸຄອນ ລູກລານຄຳແດງ ຫຼານສາມແສນ
 ໂທກໍໄດເປັນພຍາແທນ ເລົ່າໄດແປດເດືອນ ກໍຕາຍເສັຽ. ຖືດນັ້ນ ທາວ
 ຄຳເກີດ ເປັນລູກລຽງນະຫາເທວີ ເປັນພຍາແທນເລົ່າໄດ ໔ ປີກໍຕາຍ
 ເສັຽ. ແຕ່ນັ້ນມາເຖິງທາວລີໂຊ ລູກພຍາສາມແສນໂທ ທີ່ເກີດໃນປີຮັບ-
 ມິດ (ນະເລ) ສັງກາດໄດ ກຸກຸ ຕິນນັ້ນ ເຈົ້າໂຫຍນາໄດ ໒໓ ປີ ກໍ
 ໄດເປັນພຍາ ສິບວົງສາພຸດນ. ເລົ່າເມື່ອນັ້ນ ເສນາອາມາດ ກໍອຸພິເສກ
 ນາມວ່າ ພຍາໄຊຍະຈັກະພັດແຜນແຜວ ສເວີຍຣອຊສິນປັດຕິ ຢູ່ໃນຊຽງ
 ທອງ ລານຊາງ ເຈັຽຣະການ ນານພັກແລວ. ເຈົ້າກໍຈົງຮຳເພີງເຖິງ
 ຄຸນ ພຣະບາງເຈົ້ານາກພັກ ກໍຈົງໄຫໄປຮາໜາ ເອົາແຕ່ເມືອງຊຽງ
 ຄຳ ພຸນນາ. ເພື່ອຈັກໄຫເປັນທ່າໄຫວນິບ ຄິບບຸຊາ ແກ່ຄົນແລະເທວະ
 ດາທັງຫຼາຍ ໃນເມືອງຫຼວງຮາຊາທານີ. ດັ່ງນັ້ນ ຄົນທັງຫຼາຍ ກໍໄປ-
 ຮາໜາ ພຣະບາງເຈົ້າໃສ່ໃນເຮືອ ແລວຂຶ້ນມາແກງຈັນທັນ. ເຮືອພຣະ

we have yet to determine

9

ທັນ ເຮືອພຣະບາງເຈົ້າ ກໍລວດລົມຈົນເສັຽ. ຄົນທັງຫຼາຍຄົນມາເລົ່າ
 ແກ່ພຍາ ໄຊຍະຈັກະພັດຕົວ່າ ເຮືອພຣະບາງລົມເສັຽແລວ. ແມ່ນພຣະ
 ບາງເຈົ້າ ກໍຈົນເສັຽ. ເມື່ອນັ້ນ ພຍາກໍມີຄຳຄົນືງໃຈວ່າ " ໂອນໍ ອັນນີ
 ບຸນຍະສິນພານເຮົາຫາກນອຍ ກໍບໍ່ເຄີມໄດ້ໄຫວນິບ ເຄົາຣິບບຸຊາຮັກ
 ສາ ພຣະບາງເຈົ້າ ແທດຫຼີນາ". ອັນນີ ຮອຍວ່າຈັກເປັນອຸບາດອິນ
 ຕາຍ ແກ່ບານແຫງເຮົາ ພາຍໜ້າອັນຊະລີ. ພຍາຮຳເພີງດັ່ງນີ້ແລວ-
 ລວດບໍ່ໄຫເປັນໂທດ ເປັນໂພຍແກ່ຜູ້ໃດຜູ້ນືງເລີຍ. ເມື່ອນັ້ນ ເທວະດາ
 ກໍເອົາພຣະບາງ ອອກຈາກນ້ຳທັນນ, ແລວກໍເອົາໄປທອດໄວ ທອດ-
 ແທນ ຄິເກ່າ. ພຣະບາງເຈົ້າ ຢູ່ໃນວຽງຄຳພັນດັ່ງເກ່າ, ໃນຮາຕິຄົມ
 ອັນນັ້ນ ເທວະດາມາສັງທອນ ແກ່ກວນວັດໃຫ້ພັນວ່າ ພຣະບາງເຈົ້າ
 ມາຢືນຢູ່ເທິງຫົວແຫງນັ້ນ ກ່າວວ່າ " ດູລາທານກວນວັດ ກຸພັດຄົນມາຢູ່
 ດອນນີງນີ້ແລວ. ຍາມນັ້ນກວນວັດສະດຽຕັນ ມັນຄົນືງໃຈວ່າ ມີຄຳວ່າ
 " ອິນຕາຍອັນໃດ ເກີດມີແກ່ພຣະບາງເຈົ້າອັນຊະລີ. ຮູວ່າພຣະບາງເຈົ້າ
 ພິດຄົນມາດັ່ງນັ້ນ ກຸພັນນີ້ອັນຊະລີ, ມັນຄົນືງດັ່ງນີ້, ຄົນຮູງເຊົາ ມັນກໍຮິບ
 ຊຳຣະເນື້ອຕັນນັ້ນດີແລວ. ກໍຈົງໄຫວພຣະເຈົ້າໃນພຸນ, ມັນກໍຈົງເຫັນພຣະ
 ບາງເຈົ້າໃສຍາດ ຢູ່ເທື່ອແທນທັນນ, ມັນຈົງຮິບໄປໄຫວ ນະຫາເຖຣະ
 ເຈົ້າໃນກຸຕິ ແລວເລົ່າເນື້ອບອກແກ່ພຍາ ຕົນເປັນເຈົ້ານັ້ນ. ເມື່ອນັ້ນຄົນ
 ທັງຫຼາຍ ຈົງມາກະທຳ ສັກະຣະບຸຊານາກພັກ. ແລວກໍຈົງປຸກ ຈົງຍໍພຣະ
 ບາງເຈົ້າຕັ້ງໄວດັ່ງເກ່າ. ແລວກໍບັງເກີດອຸສຈັນແກ່ຄົນທັງຫຼາຍຜູ້ໃນ-

ລ້ານຊ້າງຢ່າງນັ້ນມາກໝາກ ຈຳພາຍແຕ່ນນມາໄດ້ ມີ ປີ ເມື່ອຈຸນລັງກາດ
ໄດ້ ໒໔໑ ປີກໍດີ ໂຕແກ້ວຫຼວງເມືອງບົວເອົາ ອັນວ່າ ພົມລັກກຸນໂຍທາ-
ອາມາດ ນາມາງເມືອງລ້ານຊ້າງເສັງ, ຢ່າງນັ້ນ ພຍາໄຊຍະຈັກກະພັດຕິ
ກໍທຶຈາກເມືອງຫຼວງ ຣາຊທານີ ໄປຢູ່ຊຽງຄານພູນ ມຽນເສີກແລ້ວ ລວດ
ສະຊິວິດແຫ່ງຕົນ ໄປຕາມກັມທານ ໃນເມື່ອປີນັ້ນ ເມື່ອນັ້ນເຈົ້າສຸວັນນະ
ບູນລັງ ໄຫວ່າພຍາແທນຄຳ ຕົນເປັນລູກຈັງສັງການ ແລ້ວກໍສ້າງມະຫາ
ວິຫານຫຼວງວາດໄວ້ໄຫທານ ກະທຳບຸນໄປທາ ລວດປາກົດວ່າ ວັດຊຽງ-
ຄານ ຕາບຕໍ່ເທົ່າ ກະລະບັດນີ້ . ເມື່ອນັ້ນ ເສນາອາມາດທັງຫຼາຍ
ກໍອະພິເສກ ເຈົ້າສຸວັນນະບູນລັງ ເປັນພຍາແທນພໍ່ຕົນ ແລ້ວຈັງນຳແຕ່
ເມືອງຊຽງຄານພູນ ຂຶ້ນມາຮອດເມືອງຫຼວງ ຣາຊທານີແລ້ວ ກໍສ້າງແປງ
ຊຽງດົງ ຊຽງທອງ ຢູ່ລຶບປະເພນີພໍ່ຕົນ ດົງເກົ່າ ເລ່ານານປະມານ
ວ່າໄດ້ ໗ ປີ ກໍອະນິດຈະກັມ ເຖິງຕົນທານ ພາຍຫຼັງແຕ່ນນ ທາວຫຼາ
ແສນໂຕ ລູກພຣະໄຊຍະຈັກກະພັດຕິ ກໍໂຕສເວີຍຣາດ ເປັນພຍາແທນ
ພໍ່ຕົນ ແລ້ວກໍຮວ່າ ພຣະບາງເຈົ້ານີ້ ສະອາດໄຫແລ້ວ ຍັງຄຳນັກຄຳ
ປາຄຸນາ ແຫ່ງຄົນທັງຫຼາຍນັ້ນ ພໍ່ຕົນໄຫໄປຮາທນາມາ ເພື່ອຈັກໄຫວ-
ນິບ ໂຄຣບູຊາ ລັກສາ ກໍໂຕສເວີຍຣາດແທນພຍາ ແທນພໍ່ຕົນ ແລ້ວ
ທາວສິເພຊະຣາດກຸມມານ ລູກພຍາ ໄຊຍະຈັກກະພັດ ເກີດມາໄດ້ ໓໔
ປີ ກໍຈັງ ໂຕສເວີຍຣາດ ເປັນພຍາ ອຸພິເສກຣາດ ພຣະນາມວ່າວິຊຸນ
ລະຣາດທານີ ສີສັດຕະນາຄະນາຫຸດ ປະວຸດຕິ ເຫດວ່າເອົາປະວຸດຕິນີ

໑໐

ນິດ ເມື່ອຂະນານມຸດທາພິເສກນັ້ນ ສາຍຟ້າແນ່ເນືອງເຮືອງຮຸ່ງໃນ
ອາກາດທັງມວນ ແນ່ອິນທາທຸ ກໍຜາຍອາກາດຢູ່ຕົນ ປາກົດແກ່ຄົນທັງ
ຫຼາຍ ເມື່ອນັ້ນ ເມື່ອນັ້ນ ພຣະວິຊຸນລະຣາດ ສເວີຍສິສັນປັດຕິ ກໍເລົ່າ
ຮຳເພີງ ຄິດເຖິງສິນພານ ພຣະບາງເຈົ້າວ່າ ກອນອັສຈັນມາກໝາກ ກໍ
ປະສົງໃຈສ້າງ ມະຫາວິຫານທັງນຶ່ງແລ້ວ ດວຍທິພສິນປັດ ສິນອັນພິຈິດ
ດວຍຮູບລາຍດອກທັງມວນ ຄວນອັສຈັນຍັງໝາ ໃນປີເຕົ້າສັນເດືອນວິສາ
ຂາອອກ ໑໒ ຄຳ ວັນເສົາ ນັກຂັດຕະຣິກຄິດ ໑໑ ຕົວວ່າ ບົວລະພະ
ພລະຄຸນນີ້ ມີຮວ່າຍພິຍາມພາດ ລິນນີ້ເຊົ້າສັງກາດໄດ້ ໘໔ ຕົວ ຄົນ
ວາສາງແລ້ວບໍ່ຮະບວນຄວນ ຈັງຮາທນາພຣະບາງເຈົ້າ ແຕ່ວັດນະໂນ
ຣົມ ມາປະດິດສະຖານໄວ້ ໃນວິຊຸນລະມະຫາວິຫານ ແລ້ວທານກໍແຕ່ງ
ເຄື່ອງ ສັກກາຣະບູຊາທັງມວນແລ້ວ ດວຍລຸວັນນະຣາຊຜະສັດຕະຣະນະ
ພິຈິດແລ້ວ ອາຣາສິກກະທັງຫຼາຍ ພາຍນອກຊາວຄົນແລ້ວ ຮາຊສິນ
ນາຄານມະເຂດທັງຫຼາຍ ພາຍນອກ ອັນຈະຕຸປັດໄຈຍະທັງສີ ປະການ
ຖວາຍບູຊາພຣະບາງເຈົ້າ ເປັນເຄົ້າ ເປັນປະທານ ໄປຕາບຕໍ່ເທົ່າ-
ເຖິງພຸທສາລນາ ນັ້ນດີແທ້ ສ່ວນວ່າວິຊຸນນະຣາດ ສເວີຍສິສັນປັດຕິນັ້ນ
ປະມານວ່າໄດ້ ໒໐ ວັດສາ ແຕ່ສັງກາດໄດ້ ໙໔໑ ຕົວ ເດືອນ ໙
ຂຶ້ນ ໑໔ ຄຳ ວັນທິດ ພຣະແສນຫຼວງສຸອິນທາ ວັດສານີປະສາທະສະ
ທາກໍອາກາດຢາດນ້ຳ ໄຫລ່າຕາງເນືອງ ຊອນກັບລູກບາວຂອຍຄົນລູ
ຊຸນທັງມວນ ປະສາດໄຫເປັນທານ ແກ່ລິນເດັດມະຫາສັງຕະຣາຊາທັນ

ມະຮາໂສເຈົ້າ ຕາບຕໍ່ເທົ່າ ໕໐໐໐ ວັດສາ ໃນເມືອງສັງກາດໄດ ໙໔
 ຕົວ ເດືອນ ໑໑ ແຮມ ໒ ຄຳ ວັນພຣະທັດຣິກ ຊື່ວ່າ ປຸດສາຍະລິນ
 ເດັດມະຫາສັງຄະຮາຊາເຈົ້າ ເຫັນອັສຈັນທັມມະພາຍພາ ກຳຈັງປາສາດ
 ທີ່ໄຫວ້ມຕາງ ເມືອງຊອນກັບລຸກຊຸນ ຂອບຄົນລຸກຊຸນທັງມວນຜູ້ງ່ານ ໄວ້
 ກັບທໍ່ພຣະບາງເຈົ້າ ໃນອາຮາມເມືອງຫຼວງຮາຊະວານິນິງ ປະສິດທິ-
 ເຫຼັກ ລົງໄວ້ໃນຫຼາຍທອງ ເປັນພິສິຕາບຕໍ່ເທົ່າ ໕໐໐໐ ວັດສາມະ
 ຫາສັງຄະຮາຊາສັງຄະໂລກ ມະຫາສັງຄະຮາຊາທົວຂອງ ມະຫາສັງ
 ຄະຮາຊາສາມີ ໄພມະຫາທັມມະເສນາ ພູມຊາງເປັນປະທານ ແສນ
 ນັມທາ ອາມາດ ແລະພັນແສນເມືອງເລັກ ກວນຊາຍເກົ່າພັນທຸສຸຣິນ
 ທະພະສັງຄະເຈົ້າ ຕົນໄດກິດີ ທາວພຍາແສນພັນ ນອຍໄຫຍຜູ້ໄດກິດີ
 ຢາໄດມາງກອງທານອັນນິເສັງ ບຸລະຜູ້ໄດ ຫາກຍັງມາງກອງທານນິ
 ເສັງ ໃຫຂາດເສັງດງນັມ ໃຫນ້ນຜູ້ນັມໄດທັງໃນອຸບາຍ ທັງ ໔ ເປັນ
 ດັງເທວະທັດນັມເຫັນ ຊາດນາໄດ ໕໔ ປີ ກຳນິອະນິດຈະກັນນິນິດປົກ
 ຕົນນິດ ປາກິດແລວ ລວດເມືອງສເວີຍສຸສຕິວິມານພູນ ໃນປີ ກິດສິ ສັງ
 ກາດໄດ ໘໒ ຕົວນັມ ທັດນັມ ພຣະໂພທິສາລະຮາດກຸນນານ ລຸກ-
 ພຣະຊິຊຸນມະຮາດ ເກີດນາໄດ ໑໔ ປີ ເຈົ້າກິໄດສເວີຍຮາຊສິນປັດຕິ
 ເປັນພຍາແທນພັນນັມ ປະນານວາໄດ ກຸ ຂວບ ເຂົ້າເຈົ້າກິປະກອນ
 ດວຍ ຕົກຂະປັນຍາ ກັນນະກັດຕາຍະນະ ກິຣຳເພີງຄູຍັງຄຸນ ແລະໂຫ
 ໃນກັນສອງປະການ ຄືກຸສລະກັນ ອະກຸສລະກັນອັນກະທຳຍັນຍະຜອກຜີ

ພິເສດ ຜີແຖນທັງຫຼາຍ ວ່າເປັນໂທດພັກແລວເຈົ້າກຳນັກກິໄຫ້ເປັນ
 ປະໂຍຊນະ ເປັນຄຸນແກ່ຄົນທັງຫຼາຍ ຈິງໃຫນ້າງໃຫ້ຮິດເສັງຍັງນິດສາ
 ທິດຖິ ຜີເຮືອນທັງຜີເສີອອນຢູ່ເຮືອນກວນຂຶ້ນແຖນທັງມວນ ກຳຈັງຕັງມະ
 ຫາວິຫານທັງນິງໃນວຽງຊຽງດົງເປັນທັງພຣະພຸທສາລນາ ໃນປີເມືອງ
 ໂຄພທສັງກາດໄດ ໘໘໙ ຕົວນັມດວຍແທປາງພຣະໂພທິສາລະຮາດເຈົ້າ
 ຈິງໃຫແບງເສດຕະສັດເງິນ ໓໐໐໐໐໐໐ ບາດເງິນລຸກນິງພາຊະນະ-
 ຄວາຍແຖນພອນໄປບຸຊາພຣະບາງເຈົ້າທັນ ເຈົ້າກິສເວີຍຮາຊສິນປັດຕິ
 ດວຍທັດສະພິທັມມະໂນປະນານວາໄດ ໒໗ ວັດສາຕາແຕ່ຊາດນາໄດຫາ
 ສິບສອງປີ ກຳນິອະນິດຈະທັມມະກັນນາເຖີງທານໃນປີເມືອງນິດ ສັງກາດ
 ໄດ ໙໐໙ ຕົວນັມຄຸດນັມພຣະໄຊຍະເສດຖາທິຮາດຕົນເປັນລຸກ ພຣະໂພ
 ທິສາລະຮາດແຕ່ເກີດນາໄດ ໑໔ ປີເຂົ້າກິໄດສເວີຍຮາດເປັນພຍາແທນ
 ພັນແລວກິໄຫແບງກະໂຈມທົວຄຳອອກນິງ ປະດັບດວຍແກວແຫວນນາກ
 ທັກ ບຸຊາພຣະບາງເຈົ້າປະການນິງເຈົ້າກິສາງຊຽງທຽງ ທີ່ເປັນຮາຊ
 ມູນທຽນໃຫສາງມະຫາວິຫານສະຖານທັງພຣະຣັຕນະໂຕແກວທັງສາມ
 ໃນປີກາຍໃຈ ສັງກາດໄດ ໙໒໓ ຕົວນັມແລວກິໄຫໄປສາງຈັນທະບູຣິຮາຊ
 ທານິທນແລ ເມື່ອນັມພຍາໄຊຍະເສດຖາທິຮາດ ໄປຢູ່ຈັນທະບູຣິກິເລົາ
 ກຳມາຫາເຈດີລຸກນິງພັນຢູ່ຮະນະວັດຄູ ອັນພຍາສິທັມມະກາໂສກະຮາດ
 ຫາກິໄຫແປງແຕກອນນັມ ກຳນານິນິດ ສະປາຣະນິກຸດີ ນີ ທັດ ລອນພຣະ
 ມະຫາທາດ ລຸກນັມ ແລວກິ ສລະເຂົ້າຂອງ ກອງແກວ ຄວາຍ...

ບູຊາພຣະສາຣິຣະກະ ທາດລຸກນັ້ນ ໃນທັນນາກໝາ ບໍ່ອາດຈັກອ່ານຈັກ
 ນັບໂດດດີ ສ່ວນວ່າພຍາໂຊຍະເສດຖາທິຣາດ ນັ່ງຢູ່ສະເວີຍລິສັມປັດຕິວາ
 ໂດ ໒໔ ວັດສາຕາ ແຕ່ຊາດນາໂດ ມີຂຽ ກໍລວດເຖິງອະນິດຈະກັມໄປ
 ຕາມກັມທານ ໃນປີຮວງນິດ ສັງກາດໂດ ພຸມມິ ຕົນນັ້ນ ອະປະຣະນິດ
 ທາ ກິນິຕັງ... ອີ່ມັງພຸທພິຖະຮູບ ປະກາຍະນານະຊານິຕະພັງ ປາ
 ທະຕະລະໂຕ ປະຖາຍະຍາວະນະລາ ເກສາປະຣິຍັນຕັງ ຈະຕຸວິທະຖິ-
 ປະນານັງ ຕະໂຕ ເກສາປະຣິຍັນຕັງ ໂຕຍາວະໂມຣິຣັງ ສະຍາສັດຕະ
 ອະຄຸງລິ ປະນານັງໂຫຕິ ອີ່ມັງພຸທພິຖາຄຸຣຸກປະນານັງ ຊານິຕະພັງປັນ
 ຈະຊະຕາທິກັງ ຈະຕຸທັດສະທະທິການິຈັດຕາ ປາສາທະ ໂອກາດໂວກັຍ
 ວິຊຸນລະນະຫາວິຫານ ດັງນີ ເມີອຈຸນສັງກາດໂດ ໓໒ ຕົວປີເຕົ້າສັມ-
 ເດີອນວິສາຂາອອກ ໑໒ ຄຳ ວັນເສົາ ນັກຂັດຕະລິກ ກິດ ໑໑ ຕົວ ມີ
 ຮວາຍຍິ ຍານກາດລົມມີເຊົາ ພຣະວິຊຸນລະຣາດເຈົ້າ ປະກອບດວຍ-
 ກຸສລະເຈຕະນາ ລັກສາສາສນາພຣະພຸທເຈົ້າ ຈົງນາສ້າງວິຊຸນລະນະ-
 ຫາວິຫານ ສະຖານທີ່ ເພື່ອໃຫ້ເປັນຖາວອນໄປ ຕາຍຕໍ່ເທົ່າ ໕໐໐໐
 ວັດສາ ແລະ ໃຫ້ເປັນທີ່ເພັງ ແກ່ຍິຣິສັດທັງຫຼາຍ ຜົວຜູ້ໃດຜົດອາດຍາ
 ຄວນຂ້າກິດ ຄວນໃສ່ຄາແຂນກິດ ໃສ່ຄຸພາຄາໝັກກິດ ຄວນໃສ່ຄອກຂັງ
 ະກິດ ຄວນເສັງໝີເງິນ ພັນຄຳຮອຍກິດ ພາຍເຂົ້ານາເພັງວິຊຸນລະ
 ນະຫາວິຫານຫຼວງກຸດທິນ ນາຕາບາດຍຳໃນເຂດບາດນັ່ງ ຍັງນອກເຂດ
 ກິດ ໃຜຢາໂດກະທຳຕາມໂທດ ອັນນະທອນ ທີ່ໃຫ້ແກ່ງເຄື່ອງ -

ສິນນາ ແກ່ພຣະຣັຕນະໂຕເຈົ້າ ແລ້ວເອົາອອກມາຫາວຽກຫາການລາງ
 ຄົນເປັນຂອຍກຳໄຫ້ເປັນຂອຍ ລາງຄົນເປັນໄພກຳໄຫ້ເປັນໄພ ດັງເກົາ-
 ເທັ້ນ ອານິສົງພລະຜູ້ນີ ຈົງໃຫ້ໄປຮອດໄປເຖິງ ພູແນປູຍາຕາຍາຍ ຜູ້
 ແກ່ ພໍຍານເມເມີອຈຸນ ຕາຍຕໍ່ເທົ່າເຖິງຕົນກູ ຜູ້ສ້າງວິຫານນີ ລຸກເຕົາ
 ຫຼານເຫຼ້ນ ຜູ້ຈັກສິບ ປະເພນີໄປຕາຍຕໍ່ເທົ່າ ໕໐໐໐ ວັດສາ ຕາຍໂດ
 ກູໂດໄປເຖິງຍັງນີຣະພານ ຍັງທົວຣະທຽວລົງສານນີ ຂໍໃຫ້ປາສຈາກກັມ
 ເວນທັງມວນ ເມີອໂດ ພຣະເມດໂຕຍະເຈົ້າ ໂພທິສັດລົງມາ ຕັດສັບ-
 ພະຍຸຕັນຍານ ຂໍໃຫ້ຜູ້ຂ້າໂດເກີດມາຮວມວັນ ພຣະພຸທເຈົ້າອີ່ມັງ ແລ້ວ
 ຂໍໃຫ້ໂດເຖິງອໍຣະຫັນຕະ ນັກຄະຍານປະຕິສະນິດສະຫານ ໃນສຳນັກ-
 ພຣະເມດໂຕຍະເຈົ້າ ຕົນນັ້ນເທດວັນເທັ້ນ ຄົນວ່າ ເຈົ້າໂອກາດຢາດ
 ນຳພາຍທານດັງນີແລ້ວ ກໍກົດພາຍລາພຣະສິນນາ ຄາມະເຂດອາຣາມີ
 ກະທັງຫຼາຍ ໄວ້ດັງນີ ເຂດວັດ ເອົາແຕ່ສິນນະແຈກຳແພງເບື້ອງຕາວັນ
 ອອກ ລົງໄປລົບຫວຍຊ້າງ ຢ່ານຂຶ້ນເມີອດວຍຣິມຄານ ຮອດຜາບັງທາ
 ຄວາຍ ແລ້ວຂຶ້ນເມີອຮອດດອນຫຼວງ ຮອດຮອງໝອງ ລົງເມີອ ອຸໂປ
 ສິດນອຍຮອດແຈກຳແພງ ທ່າວັດ ເບື້ອງຕາວັນຕົກນັ້ນ ໄວ້ເປັນເຂດ
 ວິຊຸນລະນະຫາວິຫານ ແຕ່ແຈກຳແພງທ່າຍວັດ ເບື້ອງຕາວັນຕົກກຽວ
 ເມີອທາງ ອຸປະໄພຍະ ແລ້ວຂຶ້ນມາຮອດສິບຫວຍຊ້າງ ຢ່ານນັ້ນໄວ້-
 ເປັນເຂດ ນະຫາເຈຕິຍະອາຣາມ ກູເອົາຂອຍ ໄວ້ກັບວັດວິຊຸນ ໒໐
 ຕົນ . ໃຫ້ທານຊ້າງ ພຣະຊຽງທອງ ເປັນຊຽງທອງ ເປັນ....

15/1/19

ພັດວັດ ຮັກສາພຣະອວນກູ້ທັງນວນນີ້ ຢາໃຫ້ຫຼ້າໃຫ້ຄາເສັງຈັກອັນເທີມ
 ນໍ້າບົວບານໂວໃຫ້ເປັນນໍ້າວິຊຸນ ໃຫ້ໄຫວ້ດ ເກັບເປັນອຸປະການ ແກ
 ພຣະພຸດເຈົ້າທັງນວນ ໃຫ້ເປັນເຂົ້າກິນ ຕອນໝາຕີນພູຊອງ ໂວໃຫ້ເປັນ
 ✓ ຂອຍ ວັດວິຊຸນ ເຮັດໂຮກິນເນືອງ ພານອຍເຂາງວດ ໕໐ ຄວດແລະ
 ໕ ພັນ ເປັນເຂົ້າບູຊາ ພຣະເຈົ້າເນືອງຫາກຄາມ ເຂົ້າຄວດຮອຍເລິງ
 ນິ່ງນາ ເປັນເຂົ້າອຸປະການບານນວດ ເຂົ້າຄວດ ໕໐ ເລິງ ເບັ້ງພັນ
 ໕໐໐໐ ນາເປັນອຸປະການ ບານຄຸນຄຳແດງ ມີຄວດພາກ ໑໐ ມັດ ບູ
 ຊາພຣະ ເຈົ້າອານບຸນຜາຂາວສັງບຸນ ມີ໐ ເກງ ສູ້ປີໂວຢູດຢາດ ວັດ
 ບານໂພມທອງ ມີຄວດສາດຫວງ ນາຢູ່ພິມວັດວິຊຸນສູ້ປີ ໃຫ້ທານກວາດ
 ວັດ ຄືຂອຍວັດໂພວດນາ ຢູ່ຮັກສາວັດທກວັນທກຄິນ ສເນີດງຂອຍເຍັງ
 ຮັກສາເຍັງເສົາທອງນັ້ນແທດທິ ໃຜຢາມາງຢາຣິດຮອຍມີກູເສັງ ວັດຍັງ
 ແຕກຍັງແຫງທິໄດ ກໍໃຫ້ຢຶດໃຫ້ຢາ ເອົາທ່າວນາລຸນເອົາຂຸນນາໃຜຜູ້ໄດ
 ກໍດີ ຢາໄດເອົາຂອຍວັດພູງນີ້ໄປທິໄດ ຢາເອົາໄປລາກໂມຂີ ແກໂມຂີ
 ຊຸງງ ຢາເອົາໃບແບງສນາມພາມໃຫຍ່ ບຸກຄະລະຜູ້ໄດຍັງມາງຮາຊ-
 ອາດຍາ ສະທາແຫງກູ້ເຍືອງນີ້ເສັງ ໃຫ້ມັນຜຸ້ນນ ໄປໄຜໃນອະບາຍທັງ
 ສີ ສເວີຍທຸກຂະເວໜາ ເປັນດັງເທວະທັດນັ້ນເທີມ ປະການນິ່ງເນືອ
 ຈຸນສັງກາດໄດ ຊຸມ ໔ ຕົວ ເດືອນ ໑໒ ຂຶ້ນ ໑໔ ຄຳ ວັນ ໑ ຫຼືກິດຕິ
 ກາພຣະແທນເຈົ້າ ໃຫ້ທານບານຄຸນກາງ ຢູ່ດິນເນືອງເລິງໄຕ ມີພາກ
 ຄວດ ມັດນິ່ງ ເຂົ້າສານ ພັນນິ່ງ ໂວກຍກາງຄະດີ ພຣະພະທາສັງ

ຄະຣາຊາເຈົ້າ ວິຊຸນລະນະທາວິຫານ ຕາຍຕໍ່ເທົ່າ ໕໐໐໐ ວັດສາທາວ
 ນາລຸນ ນາໃຜ ໃຜຢາໄດຄຸກຄອດໄດ ຍັງທານວັດຄູ ແຫງກູ້ເທີມ ວັດ
 ສະລິສິສວັດດີ ນະມັດສະ ໂດຍພຣະບົວຣະບາດ ໂຕຍະຣັດຕະນາດ-
 ແກວ ມີ ປະການ ທັງອົວຣະພາ ຈາຣິດຜູ້ສລາດແຈງ ສາຕາບູຮານ
 ຍັງນິທານ ຕຳນານອັນນີ້ ເຮົາຈັກກາວເຊິງ ທາວຜູ້ນິບຸນ ແນນຂຸນຄວນ
 ຕີນອົງອາດ ຍິດຍິ່ງກວາງ ອະນັນຕະ ຊິວາ ພຍາຈັນທະພັນດີ ທັດສະ
 ພິທະຣາຊທັມມະ ເງິນຄຳເກີດນິນາກ ບຸນທາວພາກ ແຕງແປງໂສດ
 ດູລາສັບປູຣິສາທັງຫຼາຍ ເນື້ອລິກາຍະນິເຈົ້າ ເຂົ້າສູ້ນິຣະພານ ໄປ
 ໄດ ເຂດປະມານ ໒໐໐໐ ປີ ສວນວາ ພຣະໂທຊາຍຜູ້ນິງ ຊິວາຈັນ
 ທະກາມິດ ລຽງຊິວິດດວຍກັນ ອັນຂາຍພູ ຍັງນິວັນນິງ ທານກໍທາຍ
 ພູ ນາຣອດ ກໍຈົງນາຈອດແວນອນ ໃນກຸດິນະທາເຊຣະເຈົ້າ ບັງສະ
 ກຸນ ຕີນວິເສດ ອັນຕະເທດຣະໂອ ນາຢູ່ເນືອງຄຸນນັ້ນ ຄົນທານຈອດ
 ນອນຄົນນິງ ກໍຫຼືບພັນໝີ ມີສະທາສັນນຮຸງສຽງ ອອກຕອງກອງເປັນປະ
 ດູດຈະດັງສຽງ ຕຸຣຍິນຕ໌ທນນ ມະຫາເຊຣະເຈົ້າ ຈິງພິຈາຣະນາດ
 ຕຳນານ ພຣະກໍຣູແຈງ ດວຍປັນຍາແຫງຕີນວາ ຜູ້ນິນທຽງຈັກໄດ -
 ເປັນທາວພຍາຕິນນິງ ໃນເນືອງຊວາ ປະກິດຕຳນານນິທານອັນເຈົ້າ
 ຣັດສີ ທຳນວາຍທວາຍໂວນັ້ນ ບໍ່ຢາ ຍານນັ້ນມະຫາເຊຣະເຈົ້າຈັກປຸກ
 ມັນໃຫ້ຕີນ ກິງກວຍພັນນິທາວທັມນັ້ນທນ ຍານນັ້ນນັ້ນກໍສະດຽຕີນທນ
 ພັນນັ້ນກໍມາເລາຄວາມພັນແຫງນັ້ນວາ ຂາແກເຈົ້າກູຂານອນຄົນນີ້ພັນວາ

ຸ

ເຈົ້າຣັດສິຕນນັງ ມີຣັດທະຍານມາແຕ່ອາກາດກາງຫາວ ກໍກິງຍັງກວຍ
ພູທາວ ທັບຍັງຕົນຜູ້ຂາດທິແທ ຍັງຈັກເປັນເຫດການສົງໄດ ແກ່ຜູ້ຂາດ
ຈາ ຍານນັ້ນ ມະຫາເຊຣະເຈົ້າ ກໍແກ່ຄວາມພັນອັນນັ້ນ ເຫດຕົນຫາກ
ໄດກະທຳສົງດຽວ ທຸກກ່າວທຳນາຍທວາຍນຳໝາວາດງິນີ ດູລາອຸປະສັກ
ທານຈັກໄດເປັນທາວພຍາ ຕົນປະເສີດໄນເມືອງຊວາ ພາຍພາພູນທຽງ
ແທ ບໍ່ສົງສັຍແລນາ ອຸປະສັກຈົງຂົນຂວາຍຫາເຮືອໄດແລວ ຊວນເອົາ
ພັນອງມິດສະຫາຍ ຂົນເມືອງກະທຳການ ດົງເມືອງຄາເມືອງຂາຍນັ້ນຄົນວ່າ
ອຸປະສັກ ຂົນເມືອງເຖິງເມືອງຊວາ ແຕ່ຜາຕັດແກ່ຕົງນາຍເມືອງເໝືອນນັ້ນ-
ສົງຄູ່ອຸປະສັກ ຍັງຈັກຂາຍກອນຄຳອອກມາ ໒ ມີ ມີ ທີ ຖາແນມດົງນັ້ນ
ກູດີ ອຸປະສັກ ຢ່າຮິບເອົາໃຫຍ່ບວນ ນຳເສັຽກອນ ຢ່າເອົາໃຫຮອດ
ດວຍ ອັນນັງຊວາ ດອນຊາຍຄວາຍຮາ ຢູ່ຝາກນຳແງສິບຄານຫັນ ອຸປະ
ສັກ ຈົງຕັງທຣຣາຍຄາວຈອດຢູ່ທັນເທິນ ເຫດດົງນັ້ນ ກອນທັນທັງມວນ
ໃນກອນຊາຍຄວາຍຮາ ແລະດອນຊາຍຄວາຍ ຝຸ່ນນິທັກ ເມືອງທົວເມືອງ
ນັ້ນ ກໍຈັກເກີດເປັນຄຳພິດທັງມວນ ຄວນອັສຈັນນາກໝາ ຈັກຕັງຢູ່ຊາ-
ອຸປະສັກຊວນຊຸ່ມ ຕາບຕໍ່ເທົ່າ ເຖິງ ກຸ ວັນ ກຸ ຄິນ ກຸ ວັນ ຊຸ ວັນ
ນັ້ນ ອຸປະສັກຈົງໃຫ້ຄົນທັງຫຼາຍ ເກັບເອົາຄຳທັງມວນ ມາໄວ້ເປັນ
ຮາຊສິນປັດຕິ ອຸປະສັກທັງມວນເທິນ ເນື້ອນັ້ນ ຈັນທະພານິດ ໄດຍິນຄຳ
ແຫງ ມະຫາເຊຣະເຈົ້າ ທຳນາມທວາຍ ໃຫ້ແກ່ຕົນສັນນີ ກໍຊິນຊິນ ຍິນດີ
ນາກໝາ ຄົມຮຸ່ງເຊົາວັນລຸນ ຈັນທະພານິດ ຄຸນ...

ໄປຂົນຂວາຍຫາເຮືອ ໄດເຫັນນັງ ແລວກໍຊັກຊວນພັນອງ ສະຫາຍວ່າ
ຈັກເມືອງຄາຮອດທ່າເມືອງຊວາ ທ່າເຂົາລິຊາວາ ເງິນຄຳມີນາກໝາເນື້ອ
ນັ້ນ ຜູ້ເຂົາຈັກເປັນບ່າວຄຸນ ຍິນດີວ່າ ພວກຂອບຂໍຈັກເມືອງເມືອງ-
ຊວາດອນເຈົ້າດີ ເນື້ອນັ້ນ ເຂົາຈົງຂົນຂວາຍສົງຂອງຄາ ຂົນໄປເຮືອ
ແລວ ກໍເອົາກັນຂົນມາ ດວຍລັບດັບວັນຄົນນາກໝາ ຍັງມີວັນນັງເຂົາ
ຈົງຮອດເມືອງຊຽງຄານ ຄຳແລວ ເຂົາຈົງຈອດທ່າວັດຊາຍເຮົາ-
ທັນ ໃນຄົນນັ້ນ ຈັນທະພານິດເລົ່າຜັນ ກິນອາໄຈມນາກນັກ ຄົນວ່າ
ນັ້ນຕົນເຊົາແລວ ທານກໍເມືອງໄຫວ ມະຫາເຊຣະເຈົ້າ ວັດຊາຍເຈົ້າ
ນັ້ນ ເລົ່າຄວາມພັນອັນນັ້ນ ແກ່ມະຫາເຊຣະເຈົ້າ ມະຫາເຊຣະເຈົ້າ
ຈັກແກ່ ຄວາມພັນອັນນັ້ນ ຈົງກ່າວວ່າ ດູລາອຸປະສັກ ທານຈົງໄປເກັບ
ເອົາພາກເຂືອ ທ່ີເປັນປັນຍາວິດທັນ ນາກິນກັບປາແດກເສັຽເທິນ ຄົນ
ວ່າ ອຸປະສັກກິນແລວ ຈົງສະເກົາດຳຫົວເສັຽ ກໍຈັກມີຊັບໄປພາຍໜ້າກໍ-
ຈັກໄດເຂົ້າສອງສິມບັດນາກໝານັ້ນ. ຄົນວ່າມະຫາເຊຣະເຈົ້າແກ່ຄວາມ
ພັນດົງນີ້ແລວ ຈັນທະພານິດກໍແກ່ກະທຳຕາມມະຫາເຊຣະເຈົ້າທັນເມືອ
ນັ້ນ ຈັນທະພານິດກໍຂຶ້ນມາດວຍລຳດັບບານເມືອງ ສຽງວັນແລະຄົນ-
ນາກໝາແລວ ກໍຈົງມາຮອດພູຕັດແກ່ ຕັງນາຍຂົນນາຍານນັ້ນແສນຄຸຈັນ
ທະພານິດ ຈົງຄາຍກອນຄຳອັນມາປາກົດແກ່ຄົນທັງຫຼາຍ. ເຈົ້າຈັນທະ
ພານິດກໍປາບບວນນຳເສັຽເລົ່າຄຸຂົນມາຄາວນັງ ກໍຄາຍຄຳອອກມາ-
ສອງທິສານທິ ເຈົ້າຈັນທະພານິດກໍປາບບວນລົງນຳເສັຽ ຜູ້ງບ່າວເຮືອ

ທັງຫຼາຍກໍຕົກວ່າ ເສັຽດາຍເດ ຍາມນັ້ນ ເຈົ້າຈັນທະພານິດຈິງກາວ
ວ່າ ເຈົ້າທັງຫຼາຍຢາເສັຽດາຍເທີມ ເຮົາທາກຈັກໂຕພາຍໜ້າພູມ-
ນາກກວານີ ພູມທເສນທເທດຫຼີ ເມ່ອນນ ບາວເຮືອທັງຫຼາຍ ກໍຍິນດີ-
ນາກທັກ ເຂົ້າກໍໃສ່ໃຈສະຂຶ້ນນາ ຈິງຮອດດອນຊາຍຄວາຍຮາທັນ ກໍ
ເອົາກັນເຊົາຢູ່ ແປງຕູບແປງທັບຮາວຄາວຈອດຢູ່ຫນ ເມ່ອນນ ຍັງມີ-
ຊາຍນາຍບານຜູ້ນຶງ ແບກກອນຫນຶງ ເພື່ອຈັກຕີເອົາຂອງຄາວ ດັງ
ນັ້ນ ຄົນວ່າ ຈັນທະພານິດທັງເທີມ ຈິງກາວວ່າ ດູລານາຍບານ ທານ
ຈັກແບກອນນັ້ນນາສັງຈາ ຊາຍຜູ້ນນກາວວ່າ ຂອຍແບກນາຍັງກອນຫນ
ອັນນີ້ ເພື່ອວ່າຈັກຕີເອົາຂອງ ຄາດອນເຈົ້າທັງຫຼາຍດາຍ ເມ່ອນນຈັນ
ທະພານິດຈິງກາວວ່າ ອັນທານແບກນານັ້ນຕັ້ງແນນກອນຄຳແດງແພງຄຳ
ນາກທັກເດ ເມ່ອນນຈິງຢັງລົງຈາກບ່າ ດູກໍເຫັນເປັນກອນຄຳແດງແທ
ນັ້ນຈິງກາວວ່າ ອັນນີ້ທາກເກີດດວຍບຸນຍະສິນພານເຈົ້າກູດາຍ ຜູ້ຂາ-
ຖວາຍໄວຍຸຊາ ເຈົ້າກູທອນ ເຈົ້າກູຈັກກູນາຜູ້ຂາເທາໂຕ ຜູ້ຂາກູຈັກລັບ
ທານນຳເຈົ້າກູ ໃນຂນະນນ ຫນຶ່ງໃນດອນຊາຍຄວາຍຮາແລວ ດອນຊາຍ
ຄວາຍຝຸນທັງນວນ ກໍຍັງເກີດເປັນຄຳພັດທັງນວນ ຄວນອສຈັນນາກທັກ
ກໍຕັ້ງຢູ່ຍຸຊາ ເຈົ້າຈັນທະພານິດ ປະມານ ໗ ວັນ ໗ ຄົນ ໃນເມ່ອນ
໗ ວັນ ຊຸ ນັ້ນ ເຈົ້າຈັນທະພານິດ ຈິງພິຈາຣະນາ ໃຫ້ຄົນທັງຫຼາຍ
ໄປເກັບຂົນນາກອງໄວ້ ເປັນຮາຊສິນປັດຕິ ແຫ່ງຕົນ ບໍ່ອາດຈັກຄົມ-
ລະນານັບໄດ້ .

ຄົນນະນານັບໄດ້. ແລ້ວເຈົ້າກໍແຈກປັນ ໃຫ້ຄົນທັງຫຼາຍ ກໍຍິນດີນາກທັກ
ດວຍບຸນຍະສິນພານ ຂອງພຣະອົງ ເຂົ້າຈິງຈາກັນວ່າ ບຸກຄະລະຜູ້ບຸນ
ຍະສິນພານ ອັນເຫັນນາຢາງນັ້ນ ປານດັງເຈົ້າຕົນນີ້ ຫາຍາກນັກໃນ-
ໂລກນີ້ແລ້ວ ບັດນີ້ ຄວນເຮົາທັງຫຼາຍ ອຸດສາຣາຊພິເສກ ເຈົ້າຕົນນີ້ໃຫ້
ເປັນທາວພຍາ ແກ່ເຮົາທັງຫຼາຍເທີມ ເມ່ອນນ ເຂົ້າກໍພອນກັນ ແລ້ວ
ຈິງເອົາເຈົ້າ ຈັນທະພານິດ ໃຫ້ນຶງເພື່ອກອງຄຳ ອັນເຂົ້ານຳນັ້ນແລ້ວ-
ກໍເບີກລາບາສີ ຫົດສົງອົງເກດ ປົກສາຣາຊພິເສກ ໃຫ້ເປັນທາວພຍາ
ແກ່ຄົນທັງຫຼາຍ ພາຍຊົ່ວວ່າ ພຍາຈັນທະພານິດ ສະຖິດສຸວັນນະພູມກິນີ
ຍາມນັ້ນ ເມ່ອນນ ຄົນທັງຫຼາຍ ຈິງເອົາກັນນາແຜວຖາງ ຢ່າທອງຫຼາງ
ທ່ຽວທ່ວຍຄາຍຫນ ແປງຮາຊນຸນທຽນ ປາສາດທ່ຽວພຍາແລ້ວ ເຂົ້າຂຸດ
ເສົາໂລງ ເລ່ຍັງໂຕແຜນທອງ ຢູ່ໃນພື້ນແຜນຕົນທັນນນາກທັກ ເທດ
ດັງນັ້ນ ຄົນທັງຫຼາຍ ພາຍຊົ່ວວ່າ ໂລຫະປະສາດ ຕົນສາງໂວທານໄວວ່າ
ໂຮງຊຽງທອງ ຕານນິດສອງປະການນັ້ນ ດູລາສັບປູຣິສາ ທັງຫຼາຍ-
ພຍາຈັນທະພານິດ ກໍສິນຣິທດວຍເຂົ້າຂອງກອງແກວ ນາກທັກແລ້ວພຍາ
ຕົນນັ້ນ ກໍຢູ່ສເວີຍສິສິນປັດຕິສິນບັດ ອັນຊອບປະກອບ ດວຍທົດສະຣາ
ທັນ ມີທານນະສິນພາວະນາເປັນຕົນ ແລະສັງສອນປະຊານະຣັດທັງ
ຫຼາຍ ໃນເມືອງຊວາ ທ່ເຊົາວັນນັ້ນ ທັນນຣິສິສາງແປງ ເສົາອິນທະ-
ຂຶ້ນຂຶ້ນແລ້ວ ແລະທຳນວຍທວາຍໄວ ໃນນະທານະຄອນ ຮາຊທານີຊຽງ
ດົງຊຽງພອງໂດຍຣິດຄອງອັນຊອບ ປະກອບດວຍທິສຣາຊທັນ ໑໐ ບ່ະ

ການ ມີທານະສິນພາວະນາເມັ່ນຕົ້ນ ທ່າແທພາຍໜ້າ ຄົມທັງຫຼາຍຍອມ
ຍິຕິນເອງໂອດອາງ ກະທຳຍິດຍັງກວາງ ບູຮານຍອມຮູ້ຈາຣະຈາຕິນຮູ້
ຫຼັກຍັງກວາມກຳປາດ ບໍ່ປຸ່ມປານຍອມກະທຳກັນ ອັນສາທານໃນສາສນາ
ພຸທເຈົ້າ ເຮັດໃຫ້ເສົາສເນມເຮື່ງໄປຢ່າງນັ້ນ ຊາວເຈົ້າອໍຣະຫັນຕາ
ຕົນນັ້ງ ຊື່ວ່າ ປະສຸງກຸນຣະເຊຣະເຈົ້າ ຕົນນັ້ງ ຈົງຮຳເພີງດູເຫດອະ
ນາຄິດ ຈັກເປັນກັນສາໂຫດຮາຍໃນສາສນາ ກາລະວິປະຣິຕະແທລວດ
ວ່າ ບໍ່ມີຄວນ ມະຫາເຊຣະເຈົ້າ ຈົງຈາຣະຈາຕຸພຍາວ່າ ດູລານະຫາ
ຣາດເຮືຍ ພາຍໜ້າພູມ ຈັກປາກົດເປັນອະນິຈາ ສັງສານການເມືອງ
ຈັກເປັນກິຕິ ຍັງອະກຸດສລະ ຈັກເກີດນິມາກໝັກ ແກ່ຄົມທັງຫຼາຍ ຈັກ
ເປັນກັນລະຫິນ ມີກອງເກີດທວທອງປະຖະພິ ໃນຣາຊທານີກໍຈັກເສົາ-
ສູນເສັຽ ແນນສາສນາພຣະພຸທເຈົ້າກໍຈັກເປັນຮອຍເສັຽ ເມື່ອນັ້ນພຍາ
ໂດຍິນຄຳຄົນືງໃຈວ່າ ກໍຊວນພຣະນະຫາເຊຣະເຈົ້າເອົາພຣະສີຣະກະ
ທາດພຣະພຸທເຂົ້າ ອັນມີວັນນະ ໖ ປະການຄືວ່າ ມະຫັນຕະສຸວັນນະ
ວັນນາມະ ຊື່ວ່າມາປຸດຕິກາປະພະ ຂຸທະກາກະກຸນລະວັນນາໃສ່ໃນໂສກ
ໂກດແກວ ໃສ່ໃນໂລກໂກດຄຳມະຫາເຊຣະເຈົ້າແລະພຍາ ກຸນຳເອົາ
ໂກດພຣະທາດເຈົ້າໄປຮອດຖ້ຳພູຊອງທັງສອງທັນ ແລ້ວຍັງເລນາອາ-
ນາດທັງຫຼາຍກຳໄຫຂົນໄປຂັງເຄື່ອງສັກກາຣະບູຊາ ແລະຣາຊສິນປັດຕິອັນ
ເກີດດວຍບຸນຍະສິນທານແຫ່ງພຍານນນາກໝັກບໍ່ອາດຈັກຄະນະນາໄດ້ກູ້ຢູ່
ກະທຳສັກກາຣະບູຊາພຣະທາດເຈົ້ານັ້ນປະນານ ກຸ ວັນ ກຸ ຄົມແລ້ວກໍຈົງ

ປະນານໄວ້ ໃນຖ້ຳທັນນກັບສິນປັດທັງນວນນາກໝັກ ດວຍແສນໂກດໃສ່
ໄວ້ເຕັມໃນຖ້ຳ ແລ້ວກໍໄຫອດໃຫ້ຕົນໄວດແລ້ວ ດວຍກອນຫິນອັນໃຫຍ່-
ເພ່ອບໍ່ໃຫ້ເປັນສາທານ ເພ່ອຈັກໃຫ້ຜູ້ບຸນຍະສິນພານ ໄດ້ອະທິຖານເອົາ
ອອກ ນາເລືອກສາສນາພຣະພຸທເຈົ້າ ເປັນດັງພຍາສິທໝະອະໂສກະ
ຣາດ ອັນຈັກເລືອກຍິກຍັງສາສນາພຣະພຸທເຈົ້ານັ້ນ ກະທຳສັດຈະອະທິ
ຖານ ດວຍບຸນຍະສິນພານແຫ່ງທານ ກໍຈົງໄດ້ພຣະສາຣິຣະກະທາດອັນ-
ພຍາອະຊາຕູ ຫາກປັນຈຸໄວນນ ເອົາອອກມາແລ້ວ ກະທຳເຈດີວິທານ
ໄດ້ປະນານແປດພັນສິພນທັງ ທວຂຸນພິທິທັງນວນນັ້ນແລ້ວ ຄົມວ່າພຍາ
ຖະປະນາທາດໄວແລ້ວ ດັງນັ້ນ ກໍຈົງແບ່ງຮູບນິກລຽບກິນປາ ບໍ່ໄດ້-
ນາຊິບເຊົາເຫງົາ ເພ່ອວ່າຈັກໃຫ້ແກ່ເປດ ສາສນາບັນຫາ ໑໒ ປະ
ການ ມີທານນິກຍາງເປັນຕົ້ນ ຊື່ວ່າ ກິຍໂຊກ ເມື່ອຈັກແກ່ເປດສາ-
ສນາບັນຫາ ໑໒ ປະການນັ້ນ ເລົ່າໂສກຜັກໂຈດດັງນັ້ນ ເຮົາເພິງ
ໂຖດນິກຍາມດວ້າດັງນັ້ນ ດູລານິກຍາງເຮືຍ ດັງລິ ສັງບໍ່ກອກນິກຍາງ
ວ່າ ປາບໍ່ຍອມ ບໍ່ຍອກດາຍ ປາເຮືຍດັງລິສຸສັງບໍ່ຍອມ ປາວ່າຫຼາງໂຊ
ລິກນິກຍາງໂຊດັງລິ ສັງນາຣິກັນນຈາ ຫຼາງໂຊວ່າ ຮັກເພ່ອງົວຄວາຍ
ບໍ່ກັດ -ນີ- ງົວຄວາມເຮືຍ ເຫດດັງລິສຸສັງບໍ່ກັດຫຼາງນນຈາ ງົວຄວາຍ
ວ່າ ກຸບໍ່ກັດ ເຫດເຈົ້າກຸຜໄວ້ບໍ່ປອຍກຸນາ -໔- ເຈົ້າງົວເຮືຍເຫດໂດ
ບໍ່ໄດ້ປອຍງົວຄວາຍເດ ເຈົ້າງົວວ່າບໍ່ປອຍ ເພ່ອວ່າກຸບໍ່ທນໂດກັນເຂົ້າ
ແສຍທອງ ທອງກຸໝັກດາຍ -໕- ທອງເຮືຍ ເຫດໂດນືງແລນາແສຍ-

ປັດກ

ນນຈາ ທອງວາເພອເຂ້າບຸສຸກ - ຜີ - ເຂ້າເຮື້ ເຫດໃດນິງບຸສຸກ
 ນນຈາ ເຂ້າວາບຸສຸກ ເພອວາໄຟບຸສຸກດາຍ - ກຸ - ໄຟເຮື້ເຫດໃດນິງ
 ບຸສຸກນນຈາ ກຸບຸສຸກເພອວາຟິນຊຸມດາຍ - ຟ - ຟິນເຮື້ເຫດໃດນິງມາ
 ຕົກລິນນນຈາ ຟິນວາກຸຕົກ ເພາະວາກົບຂຽດຮອງຫາກດາຍ - ໑໐ -
 ກົບຂຽດເຮື້ ເຫດໃດສຸສັງຮອງຈາ ກົບຂຽດຮອງ ເພອວາງໂລກິນ -
 ເຫດນິກຍາງຂິນມາຖານຄວາມໂຈດ ຕົກແກງທັມ ດວຍແທອາຈານເຈ້າ
 ຜູ້ສລາດເປັນນິກປາດ ເຄີຍແກ່ເທສນາບັນຫາ ກຸວິຊັດຊະນາ ດວຍປະຕິ
 ໂລມໃນ ໄຂແຕບດລົງໂຕ ໒໔ ບັດນິ ດົງນິກອນແລວ ຊຸນນ ຄິເຈ້າຂຸນ
 ຜູ້ໂຫຍ ເປັນພໍ່ເປັນແມ່ໄພເນືອງນັ້ນ - ໑ - ໂລກິນນັ້ນ ຄິການອັນ-
 ບຽດບຽນ ໄພຟ້າຂ້າໂທທັງຫຼາຍນັ້ນ-໒- ກົບຂຽດນັ້ນ ຄິໂຕໄພນອຍ-
 ຂອຍກົບຂຽດກົບເນືອງ -໓- ຮອງ ຄິໄພຈິນກອງຕິຕຽນເຈ້າຂຸນນັ້ນ -
 ໔- ຟິນນັ້ນ ຄິການບານການເນືອງທັງ ໕ ຕົກລິນລິນຄິເຈ້າຂຸນ ແຕງ
 ວຽກບານການເນືອງ ພິນປະນານແກ່ໄພຟ້າຂ້າໂທນນ-໖- ພິນນັ້ນຄິຫວ
 ໂຈ ແຕງເຈ້າຂຸນທັງຫຼາຍຜູ້ເປັນໂຫຍນັ້ນ -໗- ຊຸນນັ້ນຄິກົບເສບຜູ້ນັ້ນ
 ນັກຍາຍ ໄປພາລາຫາຫິນຫາທັມບໍ່ໂຕ - ໘ - ໄຟນັ້ນຄິສາສນາແກວ-
 ທັງ ນິ ປະການ-໙- ບຸສຸກນັ້ນຄິຄົມທັງຫຼາຍ ບຸປະຕິບັດຟັງຈຳລິນໂຫຍທາ
 ກະທຳບຸນ ເລິກຍິກຍິສາສນາພຣະພຸທເຈ້າ ໃຫຮຽງເຮືອງນັ້ນ-໑໐- ເຂ້າ
 ນັ້ນ ຄິອະນິດຕະທັມ ຄຳສອນພຣະພຸທເຈ້ານັ້ນ -໑໑- ບຸສຸກນັ້ນຄິຄົມທັງ
 ຫຼາຍ ປະຕິບັດຟັງທັມຈຳລິນພາວະນາ ໃຫ້ໂຕເຖິງທັມອນຍັງທັມນັ້ນ...

໑໒

໑໒- ທອງນັ້ນ ຄິສະນຸໂຫຍະຕັ້ນຫາອັນນາກທັກ ອັນເກີດໃນສັນຕະຣະ
 ແຫ່ງສັດຕະໂລກທັງຫຼາຍນັ້ນ -໑໓- ແສບນັ້ນ ຄິປະທັມນິຕັນຫາ ໂທ
 ສະນາກ ນິມານະອັນກາລະແຂງໃນສະນັດຣະ ແຫ່ງສັດຕະໂລກທັງ-
 ຫຼາຍນັ້ນ -໑໔- ເຈ້າງວນັ້ນ ຄິຜູ້ຟ້າຜີແຖນຜິນດຜິນຜິນ -໑໕- ບໍ່ແກ່
 ບຸນນ ວິວາດຊອຍຊຽງກັນ ເປັນສະຖິນຕະຣະ ກົບເກີດນິດົງນນກັດ ຂຸນ
 ສິທັມນະຣາຊາຕິນຈັກອາດສ້າງບານແປງເນືອງ ໃຫຮຽງເຮືອງທຸກແຫ່ງ
 ແຕ່ໃຫ້ຊອບຄອງທັມນະ ສັມນະນະກົບບວດ ຊົງພຣະນວດຊອບລິນຍກັຍັງ
 ຈັກເກີດມາ ເລິກຍິກຍິຍັງພສາສນາ ໃຫຮຽງເຮືອງທັງບານທັງເນືອງ
 ໃຫສຸກຂະສເນດົງເກາ ເລາກຍັງຈັກນິດທັດດາຍ ເຫດດົງນນອາຈານ-
 ເຈ້າເລາແກ່ ປິສນານິກຍາງນີ້ເປັນບັນຫາ ແຕ່ເຈ້າເຖິງປາຍດວຍໃນ
 ໄຂປະເສດ ອັນວ່າບຸກອກນັ້ນ ເສດລວດວ່ານິກຍາງກອງປານນີ ລິນກ
 ຍາງນັ້ນ ຄິຊາວເຈ້ານັກບວດທັງຫຼາຍ -໑- ກອກນັ້ນ ຄິສຸດຮຽນທັມນະ
 ເທສນາ ແກ່ບັນຫາຊອບສິກຂາບິດ ພຣະພຸທເຈ້າເອງ -໒- ປານນິຄິ
 ຫາວພຍາເສນາອານາດທັງຫຼາຍນັ້ນ -໓- ບອນບອກນັ້ນ ຄິວາຍນິດ
 ນິສັດທາ ສັມມາຖິດຖິ ເລິກຍິກຍິຍັງສາສນາ ພຣະພຸທເຈ້າໃຫຮຽງເຮືອງ
 - ໔ - ທຽານນ ຄິການລຽງອັນທິຊິອິດແຫ່ງຕົນນັ້ນ - ໕ - ບໍຣິກນັ້ນ
 ຄິສັມມາຊິວະ ອັນລຽງຕົນດວຍອັນຊອບທັມນະນັ້ນ -໖- ງົວນັ້ນ ຄິຄົມ
 ທັງຫຼາຍ ອັນເປັນພໍ່ຜູ້ເຮືອນນັ້ນ - ໗ - ກັດນັ້ນ ຄິວາສັມມາທິດຖິ
 ນະສະຫາທັມນະບຸນແຜວ ຖາງຖິນທາງ ເນືອງຟ້າ ແລະນິລະພານນັ້ນ-

໒໑໓

- ໘- ເຈົ້າງວນນ ຄົວາຜູ້ຜູ້ແຖມ ຜູ້ຢາວຜູ້ເຮືອນ ຄົນທັງຫຼາຍນັ້ນແລ
 - ໙- ປ່ອຍນນ ຄົທກບທັງວກນຄວາຍຜອກ ຜູ້ນເປັນບາບຊິງຄົນທັງຫຼາຍ
 - ໑໐- ທອງນັ້ນ ຄິສະນຸທາຍະຕັມຫາ ອັນເກີດໃນສັນຕະແຫງຄົນທັງຫຼາຍ
 - ໑໑- ບໍ່ແລບນນ ຄິປາປະທໍາ ມິຕິນວ່າ ເທາສະໂນຫານະນາ ແຫງສັດ
 ທັງຫຼາຍ ໃຫມ່ອຍໃຫຍາງນັ້ນ - ໑໒ - ເຂົ້ານັ້ນ ຄິອະນິດຕະທັມນະ ຄໍາ
 ສອນ ແຫງພຣະພຸທເຈົ້າ - ໑໓ - ສຸກນັ້ນ ຄົວາຄົນທັງຫຼາຍປະຕິຕາມ-
 ທໍາຄໍາສອນພຣະພຸທເຈົ້າ ໃຫໂດເຖິງທນອນຍັງນັ້ນ-໑໔- ໄຟນັ້ນ ຄິສາ
 ສນາແກວ ມີ ປະການນັ້ນ -໑໕ - ລຸກນັ້ນ ຄິຄົນທັງຫຼາຍມີສັດທາກະທໍາ
 ບຸນໃຫທານ ຮັກສາສິນພາວະນາ ເລິກຍົກຍໍສາສນາ ໃຫຮຸ່ງເຮືອງນັ້ນ -
 - ໑໖ - ຟິນນັ້ນ ຄິໃຈແຫງສັດຕະໂລກທັງຫຼາຍ - ໑໗ - ໄຂນັ້ນຄິ -
 ແສບສັບປູຣິສາເຈົ້າທັງຫຼາຍ ຜູ້ນປັນຍານັ້ນ -໑໘ - ຝິນນັ້ນ ຄິວຽກບານ
 ການເມືອງ ທັງວນນນ -໑໙- ຕົກຊອກຮະດູນັ້ນ ຄິທາວພຍາເຈົ້າຂຸນ-
 ທັງຫຼາຍ ແຕງເລິງເຂິງຊອບ ແກໄພຟ້າຂາໂທນນ -໒໐- ກົບຂຽດນັ້ນຄິ
 ໂດໄພຟ້າ ຂາໂທທັງຫຼາຍ - ໒໑ - ບຣອງນນ ຄົວາບໍ່ຈົນບໍ່ຟອງ ຕິຕຽນ
 ເຈົ້າຂຸນທັງຫຼາຍນນ - ໒໒ - ງູນັ້ນ ຄິທາວພຍາເສນາອາມາດຜູ້ເປັນ
 ໃຫຍນນ - ໒໓ - ບໍ່ໂລກນກົບຂຽດນັ້ນ ຄິຮູ້ອຸດຸກນາ ບໍ່ບຽດບຽນໄພຟ້າ
 ຂາທັງຫຼາຍ - ໒໔ - ໃນຍະເລົາໂສດ ອາຈານເຈົ້າທັງຫຼາຍ ຜູ້ງສລາດ
 ຈັກແກສາຍຕາປັດຕາ ອັນນີ ດວຍສະນຸທາ ບາຍກັບກັນ ວາດງມີ ອັນວາ
 ນິກຍາງເຮີຍ ມັງສັງບຸກອກນັ້ນ ຄິສິນນະນາພານເຈົ້າ ທັງຫຼາຍ....

໒໑໓

ບໍ່ສຸດບຣຽນບໍ່ຂຽນທັມນະ ອັນຈັກເລີຍຍົກຍໍສາສນາ ພຣະພຸທເຈົ້າ ທັງ
 ຫຼາຍ ຜູ້ງສລາດຈັກແກໂຫຮຸ່ງເຮືອງນັ້ນ - ໑ - ອັນວາ ປາບບອນບໍ່
 ບອກນນ ຄົວາ ທາວພຍາເສນາອາມາດທັງຫຼາຍ ບໍ່ມີສັດທາເຫຼືອນໃສ
 ໃນພຣະພຸທເຈົ້າ - ໒ - ຮິກນັ້ນ ຄິທາວພຍາຂຸນທັງຫຼາຍ ຄິມິດສາ
 ທິດຕິຜູ້ຢາວຜູ້ເຮືອນ ເຂົ້າມິວຽກການບານການເມືອງມາກນັກ-໓-ອັນ
 ວາງວິບກັດທຽາ ຄົວາຜູ້ຢາວຜູ້ເຮືອນທັງຫຼາຍຄົວາມິດສາທິດຖືບໍ່ແຜວ-
 ຫັນທາງເມືອງຟ້າ-໔- ອັນວາເຈົ້າງວຍປ່ອຍນນ ຄິທາວພຍາບສັງຮາຊ
 ອາດຍາອາມິດ ໃຫຄົນທັງຫຼາຍ ແສບມິດສາທິດຕິຜູ້ຢາວຜູ້ເຮືອນທັງຫຼາຍ
 ເຂົ້າ-໕- ອັນວາແສບທອງນັ້ນ ຄົວາກົຍກອກຂະລຸກຂໍເຂືອກເກີດເປັນ
 ເສືອໃນບານມັງນາກ ກັບທັງໄພໄພແລະຜູ້ສິນຄົນທັງຫຼາຍ-໖- ເຂົ້າບໍ່
 ສຸກນັ້ນ ຄິກັນນະວິບາກແຫງຄົນທັງຫຼາຍ ໄປແກບບວນປາຄຸນາອັນໃດກໍ
 ບໍ່ໂດດງໃຈມັກນັ້ນ -໗- ອັນວາໄຟບໍ່ລຸກນັ້ນ ຄົວາເຈົ້າສິນນະນະພານ
 ທັງຫຼາຍບໍ່ກະທໍາ ເລິກຍົກຍໍສາສນາ ພຣະພຸທເຈົ້າ ໃຫຮຸ່ງເຮືອງນັ້ນ-
 ໘- ຟິນຊຸນນັ້ນ ຄິຄົນທັງຫຼາຍ ຜູ້ໃຫຍ່ຜູ້ນອຍ ໃຈອັນເປັນບາບມາກນັກ
 ນັກເຮັດຄວາມແກກັນມາກທັກ ຜູ້ງເກາກອນກັນ ຂາຟັນກັນດິຫິ-໙-ອັນ
 ວາຝິນຕັກລິນລິນ ຄິຊາວເຈົ້າຊິຊຽງຜູ້ງຮາຍ ບໍ່ສັງວອນຮັກສາສິກຂາ-
 ບິດບິດ ອັນພຣະພຸທເຈົ້າຕັ້ງໄວນນ ລວດໃຫສາສນາພັນພອງ ບໍ່ຈໍາ-
 ເຣີນ ນໍາຄໍາສອນແຫງພຣະພຸທເຈົ້ານັ້ນ- ໑໐ - ອັນວາ ກົບຂຽດຮຽ
 ນັ້ນ ຄິໄພຟ້າຂາໂທທັງຫຼາຍ ຕາຍຢາກເຂົ້າ ຕາງໃຫທຸກໂຮ່ພອງໃຈ-

ນັ້ນ - ໑໑ - ອັນວ່າ ລູໂລກິນກັບກິນຂຽດນັ້ນ ຄືວ່າ ທ້າວພຍາ ແລະ
 ເສນາອາມາດທັງຫຼາຍ ໂລພະຕົນຫາມາກັບກັບ ບຽດບຽນໄພຟ້າຂ້າໂທ
 ດວຍສວຍໂຮເຂົ້າ ງວດງາອາກອນພິນປະນານບໍ່ອິດກຸນາ ໃນກາລະ-
 ເນື້ອຍາມຖອຍຖຽວພູນ - ໑໒ - ຊາຕາບັນຫາກັນເບື້ອງນີ້ ພຍາຈັນ
 ທະພານິດ ໃຫ້ແຕ່ງແປງໝັງສິນິທານ ສຳແດງໂວກັບພຣະທາດເຈົ້າກັບ
 ເຂົ້າຂອງກອງສິນບັດ ອັນປະໂວໃນພູຊອງນອຍ ພູຊອງຫຼວງນັ້ນ ເນື້ອ
 ໂດກຍຸກເກີດນີ້ແລ້ວ ໄປຫາຍເທວະດາທັງຫຼາຍ ຍິງບັງໂວກອນ ບໍ່ໃຫ້
 ປາກົດ ເນື້ອໃດທ້າວຜູ້ນັ້ນບຸນຄຸນ ພຍາທັນນະຣາຊເຈົ້າ ມາສເວີຍຣາດ
 ອາດຍິກຍໍສາສນາ ພຣະພຸດເຈົ້າໃຫ້ຮຽງເຮືອງ ທັງບ້ານເນືອງກໍໃຫ້ ມີ
 ຄວາມສຸກຍາມໃດ ດັ່ງນັ້ນ ເທວະດາທັງຫຼາຍກໍແບ່ງນິກຍາງໂວສຳ-
 ແດງ ເປັນສຳຄັນສາຍາຮູບນິກຍາງນັ້ນ ໃຫ້ປາກົດແຈງແກ່ຄົນທັງຫຼາຍ
 ກໍຈົງໃຫ້ເອົາພຣະສາທິຣາດເຈົ້າ ກັບທັງເຂົ້າຂອງສິນບັດທັງນວນນັ້ນ-
 ເອົາອອກມານັ້ນ. ດູລາສັບປູຣິສາທັງຫຼາຍ ສວນວ່າພຍາຈັນທະພານິດ
 ສເວີຍຣາຊສິນບັດ ດວຍອັນປະກອບຊອບທັດສະທັນ ສຽງເຈົ້າຮະການ
 ນານໄປ ຕາຍຕໍ່ເທົາແດນອາຍຸສັງຂານແຫ່ງຕົນແລ້ວ ກໍຈຸດຕິຈາກພາກ
 ຕາມຍະຖາກັນແຫ່ງພານ ເນື້ອນັ້ນ ປຸດຕະເປັນພຍາປາຣິບຣາ ສິບວົງ
 ສາ ພຍາຈັນທະພານິດ ໄປຕາຍຕໍ່ເທົາ ແຫ່ງຊີວິດແຫ່ງເຂົາ ເປັນ-
 ເຫິງນານແລ້ວ ລວດເສົ້າສຸນ ເສັ້ນອົງສາພຍາໃນຊຽງດົງ ຊຽງທອງ
 ທັນ ເນື້ອນັ້ນ ລາວລານຊາງທັງນວນ ລວດເກີດເປັນບັນ ເປັນທອນຢູ່

ຢູ່ຕາມທຸກຊາງເຂດ ເອົາເພດເປັນທ້າວພຍາ ລວດບໍ່ໄປສູ່ໄປຫາຜູ້ໃດ
 ເລົ່າ ແລະບູຮານນະຊາດເຊື້ອ ຈັນທະພານິດ ບຸນຊຸສິນຣິດທິສັກ ໃຫ້
 ເປັນພຍາຍິດຍິງ ທັງຣິດທິເຮືອງຮຽງ ໂວແອລິທິດສາໂຕແຫຼ່ງຫຼາໂລກ
 ເຮືອງ ອັສຈັນນິທານເຈົ້າ ຈັນທະພານິດຊາ ກໍສະເດັດບໍ່ຣະບວນ -
 ຄວນເທົານີ້ ກອນແລ.....

ໜັງສືທີ່ພົບໃນທໍລະນຸດແຫ່ງຊາດ

- ໑ - ປະວັດທໍລະນຸດ
໒ - ບັນນານຸກົມແຫ່ງຊາດ
໓ - ສຶກສາໂດຍຕົນເອງ
໔ - ສຶກສາດ້ວຍປື້ມ
໕ - ສມາດລົງສານ
໖ - ທາວເຕາ
໗ - ພຍາຄັນຄາກ
໘ - ລັດສີສິງ
໙ - ພຍາກຸສຣາດ
໑໐ - ຈັນສະນຸດ
໑໑ - ທາວກຳພາເຕັມດອນ
໑໒ - ພິງສາວະດານເມືອງພວນ
໑໓ - ທາວເຕາຄຳ (ກອນ)
໑໔ - ຊຽງນອຍໂຈຣະໂຕ
໑໕ - ກິງເຈືອງຫາມ
໑໖ - ພິມພຣະບາງ

-7. AUG. 1984
MB/84/3121
his card